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CHRISTADELPHIAN BIBLICKÝ KORESPONDENČNÍ KURS  

Než začneme  

 

Zkoumání Bible je vzrušujícím dobrodružstvím. Tento kurs má v úmyslu ukázat cestu, jak 

studovat Bibli. Všech lekcí je 22 a všechny jsou zaměřeny na důležité body učení Bible. 

Jestliže chcete tímto kursem získat, musíte mít především vlastní Bibli. Jestliže nebudete číst 

Bibli, stránky tohoto kursu vám mnoho nepomohou. K vašemu studiu, je zapotřebí celé Bible, 

nejenom Nový zákon. Nový zákon je pouze část Bible a vy potřebujete celou Bibli. Starý a 

Nový zákon. 

 

S každou lekcí kursu budeme číst dvě různá čtení z Bible. První nazveme „Týdenní čtení“ bude 

to 6 až 7 kapitol, které přečteme během týdne. Druhé čtení nazveme- „Čtení pro studium 

lekce.“ Bude to jedna nebo dvě vhodné kapitoly z Bible na čtení před prací na lekci samotné. 

Každý má své vlastní metody jak studovat, ale můžeme-li doporučit, nepokračujte v další lekci, 

když máte nejasnosti v lekci předešlé. Dobrý plán může být přečíst každou lekci třikrát! Prvně 

přečíst celou lekci celkem rychle, abychom se dozvěděli, o co vlastně jde. Potom začít číst 

znovu od začátku, část po části a sledovat v Bibli verše, které jsou uvedeny v lekci. Udělejte si 

poznámky o všech nejasnostech a věcech, se kterými nesouhlasíte (mnoho z nich se objasní 

samo v průběhu kursu). 

 

Otázky pro vás. 

 

Po každé části kursu, která má tři lekce, najdete stránku otázek. Pro člověka, který vám bude 

opravovat lekce, bude velikou pomocí, když na tyto otázky odpovíte a své odpovědi každý třetí 

týden odešlete. Při vašich odpovědích napište, co vy věříte, že je pravda. Neopisujte, co se píše 

v lekci, ale odpovězte svými slovy a upřímně od srdce. Když s něčím nesouhlasíte, prosím, 

napište nám to otevřeně. Jestliže z jakéhokoliv důvodu nepošlete odpovědi, prosím, pošlete 

alespoň zprávu, že máte stále zájem pokračovat v kurzu. 

 

Dobře strávený čas. 

 

Samozřejmě, že studium těchto lekcí zabere část vašeho času, řekněme asi 10 minut denně na 

čtení Bible a asi 1 hodinu týdně na prostudování lekce. Navíc ještě, každé tři týdny asi půl 

hodiny na zodpovězení otázek. Velmi brzo ale poznáte, že Bible je tak zajímavá Kniha, že s ní 

budete chtít strávit více a více času. 

 

Čtení Bible. 

 

Bible je plná zajímavostí a nejenom to, je to Slovo Boží. Proto ji bereme do rukou s modlitbou, 

žádajíce našeho Boha, aby nám dal porozumět svému učení. 

 

V Bibli je jedna modlitba, kterou bychom měli mít v srdci. 

 

„Otevři mi oči, ať mám na zřeteli divy ze Zákona Tvého.“ Žalm 119 verš 18. 

 

A tak každodenním čtením Bible a snahou pochopit její smysl, budeme nejenom více a více 

přesvědčeni, že je to slovo Boží, ale budeme též cítit, že to SLOVO má na nás vliv - mění náš 

život a dělá nás lepšími.  
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Christadelphian biblický korespondenční kurs – Číslo 1 

 

BIBLE JE NÁŠ PRŮVODCE. 

 

Týdenní čtení –  1 Mojžíšova kapitola 1-3: 

Lukáš, kapitola 1-3. 

Čtení pro studium lekce –  Žalm 1, Žalm 19 a Žalm 119 verše 81-112. 

 

Potřeba průvodce. 

 

Když navštívíme místa, kde jsme nikdy předtím nebyli, potřebujeme průvodce. Může to být 

mapa, nebo někdo, kdo zná ta místa, ale každopádně potřebujeme pomoc. Stejně tak na naší 

cestě životem potřebujeme průvodce. Potřebujeme znát smysl života a jak máme žít den po dni. 

Bible tvrdí, že má odpovědi na tyto otázky. 

 

Když uvažujeme o divech kolem nás, úžasná dokonalost s jakou jsou naše těla utvořena, jsme 

si jisti, že Velký Stvořitel musí existovat. Ale jak se o našem Stvořiteli můžeme dozvědět více 

a zjistit co od nás chce? 

 

Odpověď je samozřejmě v Bibli. Bůh, který je stvořitelem všeho kolem nás, nám dal průvodce, 

kterého potřebujeme a jestliže chceme Bohu působit radost, musíme vzít tohoto průvodce a 

číst, studovat a přemýšlet o tom všem, co je pro nás napsáno, každý den. 

 

Bible prohlašuje. 

 

Bible prohlašuje, že je SLOVO BOŽI. Mnohokrát proroci Starého zákona začínají slovy: 

„Hospodin řekl“  

 

Apoštol Pavel nám říká, že:.. „Veškeré Písmo pochází z Božího ducha“ (dechu).. 

(2Timoteovi, kapitola 3 verš 16). 

 

Kdyby toto prohlášení nebylo pravdivé a Bible nebylo Slovo Boží, potom bychom ji mohli dát 

do knihovny a zapomenout na ni. Jakkoli krásné by bylo její učení, nemohlo by si na nás dělat 

nárok. 

 

Protože, ale Bible je Pravda Boží, neodvážíme se ji ignorovat - jedině v případě, že chceme 

ignorovat Boha a izolovat se od Boží nabídky - života v Božím Království. 

 

Jak víme, že Bible je pravdivá? 

 

Jaké máme důvody věřit, že Bible je pravdivá? Máme tolik důkazů, že je zde ani nemůžeme 

všechny vyjádřit, tedy jen několik. 

 

Na prvním místě jsou to slova Pána Ježíše Krista. V jeho době byl napsán pouze Starý zákon a 

Ježíš věřil Starému Zákonu do posledního písmene. Kdykoliv něco řekl nebo udělal, vždy mohl 

podložit svoje slova a činy slovem ze Starého Zákona. 

 

Kdýž za ním přišli saduceové a tvrdili, že vzkříšení není, Ježíš jim odpověděl: „Mýlíte se, 

neznáte Písma ani moc Boží“ (Matouš kapitola 22 verš 29).  
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Potom pokračoval a dokazoval jim podle Starého Zákona, že naděje na zmrtvýchvstání je částí 

Božího zjevení. 

 

Pán Ježíš mluví o Abrahamovi, Izákovi, Jákobovi, Davidovi, Šalomounovi a dalších lidech o 

kterých čteme ve Starém Zákoně. Podle způsobu Ježíšovi řeči, jak o nich mluví víme, že věn 

tomu všemu co je o nich psáno ve Starém Zákoně. 

 

Dále je zde skutečnost, že nikdo nikdy neprokázal, že je v Bibli nějaká chyba nebo omyl. 

Mnoho nepřátel Bible, včetně některých velice chytrých mužů se o to snažilo, leč-bezvýsledně. 

Pozastavíme-li se nad tím, musíme uznat, že je to obdivuhodné. 

 

A zrovna tak, tady máme vyplnění proroctví. Bible mluví o věcech, které se stanou o staletí 

později. V Matouši kapitola 2 například čteme, že mudrci přišli k Herodovi s otázkou: „Kde je 

ten právě narozený král Židů?“ Herod se zeptal velekněží, a ti mu bez rozmýšlení dali 

odpověď. „V městě Betlémě v Judei“. Jak to oni mohli vědět? Protože staletí předtím to bylo 

prorokováno. Starý zákon prorok Micheáš kap. 5 verš 2. 

 

Historické události popsané v Bibli, před dávnými lety, jsou prokázány znovu a znovu jako 

pravdivé i podle dnešních moderních výzkumů a nálezů. 

 

A tak můžeme vyhledat další a další důkazy, ale nejlepší bude, když začneme číst Bibli sami. A 

tak postupně přijdeme na to, že jednotlivé části zapadají do sebe. A tak časem začneme chápat, 

jak nám vzniká dokonalý obraz, ukazující Boží plán s tímto světem a lidstvem. 

 

Co Bible obsahuje? 

 

Bible není ve skutečnosti jedna Kniha, ale sbírka knih. 39 knih ve Starém Zákoně a 27 v 

Novém Zákoně, celkem 66 knih. Byly napsány mnoha pisateli v časovém údobí asi 1500 let a 

přesto celá Bible, všechny knihy dohromady dávají jeden kompletní celek, vysvětlující Boží 

plán a cíl s člověkem od samých počátků zaznamenaných v první knize Mojžíšově až do doby, 

kdy „Vlády nad světem se ujal náš Pán a jeho Mesiáš, a bude kralovat na věky věků.“ (Zjevení 

11:15) 

 

Starý Zákon. 

 

Prvních pět knih Starého Zákona bylo napsáno Mojžíšem, který je v Bibli nazýván „služebník 

Boží“. 

 

První kniha se nazývá Genesis, což znamená „Počátek“. Ta nám říká o vztahu Boha k prvním 

lidem na zemi. Dále následuje Exodus, Leviticus, Numeri a Deuteronomium Tyto čtyři knihy 

nám říkají, jak Bůh vyvedl Židy, které si zvolil za svůj vyvolený národ, z Egypta a dal jim 

kenaanskou zemi (Izrael). Dále máme v Bibli knihy popisující historii tohoto národa a Boží 

jednání s nimi. 

 

Když přijdeme ke knize Žalmů, shledáme, že jde o poezii, která patří mezi nejlepší kdy 

napsanou. Nemáte rádi poezii? Poezie Bible je jiná. Mluví o pocitech, které máme někdy my 

všichni, ale neumíme je vyjádřit slovy. Například vezměte Žalm 8 verše 4 a 5: 
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„Vidím Tvá nebesa, dílo Tvých prstů, měsíc, hvězdy, jež jsi tam upevnil: Co je člověk, že na 

něho pamatuješ, syn člověka, že se ho ujímáš?“ Neměli jste tentýž pocit někdy za noci, když 

jste hleděli ke hvězdám? 

 

Dále máme knihy proroctví. Rozsáhlá proroctví Izajáše, Jeremiáše a Ezechiela, za nimiž 

následuje mnoho krátkých proroctví. 

 

Nový Zákon. 

 

Začíná čtyřmi samostatnými Kristovými životopisy, napsanými Matoušem, Markem, Lukášem 

a Janem. Každý z nich píše z jiného hlediska, svým vlastním způsobem. 

 

Potom pokračují příhody, které nás seznamují s tím co se stalo po vzkříšení Ježíše Krista. O 

prvních sborech, které se formovali, se dovídáme ve „Skutcích Apoštolů“. Dále následují 

dopisy Apoštolů do různých sborů, které přinášeli povzbuzení a pomoc. Poslední kniha je 

kniha Zjevení. Zjevení, které dal Bůh svému synu Ježíši Kristu, aby ukázal svým služebníkům, 

co se má stát.  
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Christadelphian biblický korespondenční kurs – Číslo 2 

 

BŮH TAK MILOVAL SVĚT. 

 

Týdenní čtení -    1 Mojžíšova kapitola 4 až 6. 

Lukáš kapitola 4 až 6. 

Čtení pro studium -   Izajáš kap. 53. 

 

Co je špatného s tímto světem? 

 

Něco je špatného se světem, ve kterém žijeme. S tím všichni souhlasíme. Kterýkoliv den 

otevřete noviny, a zcela určitě budete číst o vraždách, podvodech, rvačkách, hrozbách války. 

Už jsme si na tyto věci tak přivykli, že nás to nepřekvapuje. Ale když se nad tím pozastavíme, 

musíme si položit otázku „Proč?“ Když Bůh stvořil svět - udělal ho dokonale pro lidstvo k 

obývání. Jistě měl v úmyslu něco jiného, nežli svět plný problémů a nejistoty ve kterém žijeme 

dnes my. 

 

Počátek problémů. 

 

Na začátku, kdy Bůh stvořil prvního člověka, Adama, učil ho svým cestám. Dal mu také 

jednoduchý zákon a tak, jako otec očekává poslušnost od svých dětí, tak Bůh očekával 

poslušnost od Adama. 

 

Hospodin Bůh člověku přikázal: „Z každého stromu zahrady smíš jíst. Ze stromu poznání 

dobrého a zlého však nejez. V den, kdybys z něho pojedl, propadneš smrti.“ (1Mojžíšova 

kapitola 2 verš 46-17). 

 

Adam neuposlechl Božího příkazu a jeho neposlušnost, (překročení Božího zákona) vedlo k 

jeho smrtelnosti tak jak Bůh řekl. To též způsobilo, že další neposlušnost byla pro Adama 

snadnější, ale nejen to i všichni jeho potomci byli, poněvadž Adam zhřešil, náchylní k hříchu. 

V listu Římanům kapitola 5 verš 12 čteme: 

 

„Skrze jednoho člověka totiž vešel do světa hřích a skrze hřích smrt: a tak smrt zasáhla 

všechny, protože všichni zhřešili.“ 

 

A tak víme, že Adam zhřešil a protože zhřešil - zemřel. Stejně tak my všichni hřešíme a 

umíráme. Když jste četli kapitolu v Izajáši, uvědomili jste si co je psáno ve verši 6? 

 

„Všichni jsme bloudili jako ovce, každý z nás se dal svou cestou.....“ 

 

Prorok Jeremiáš nám říká stejnou věc jinými slovy: 

 

„Nejúskočnější ze všeho je srdce působící zkázu..“ (Jeremiáš 17:9). 

 

Čteme-li tyto řádky v Bibli, v podvědomí víme, že jsou pravdivé, stejně jako to věděl apoštol 

Pavel, když řekl: „Vím totiž, že ve mně, to jest v mé lidské přirozenosti, nepřebývá 

dobro.“ (Římanům kap. 7 verš 18). My všichni musíme souhlasit s Pavlem, každopádně nikdy 

nedokážeme být tak dobří a spravedliví, jak bychom chtěli být. 
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Kde najdeme pomoc? 

 

Než Adam zhřešil, žil s Bohem v přátelství. Potom ovšem bylo po přátelství. Adam byl hříšník 

a nemohl být déle přítelem svého Stvořitele. Adam pravděpodobně netušil kolik problémů 

nastane a co způsobil. Tisíce let, po něm každý jeho potomek, (včetně Tebe a mě) následoval 

jeho cestu a hřešil (každý, kromě Pána Ježíše, samozřejmě). A protože jsme všichni hříšníci, 

jsme i my odříznuti od Boha. Jaká beznadějná situace!! Člověk nemůže nic udělat pro svou 

záchranu. Ale Boží láska a lítost, neopustila člověka, aby zemřel ve svých hříších. Bůh dává 

možnost usmíření. Bůh otevřel cestu, abychom se s Ním mohli usmířit, cestu, která dává život. 

V evangelium podle Jana kapitola 3 verš 16 čteme: 

 

„Neboť Bůh tak miloval svět, že dal svého jediného Syna, aby žádný, kdo v něho věří, 

nezahynul, ale měl život věčný.“ 

 

Je vždy jednodušší udělat něco, máme-li předlohu nebo vzor. Dítě se učí tím, že napodobuje 

své rodiče. A tak i my se můžeme naučit být lepší, vezmeme-li si za vzor - Pána Ježíše Krista a 

dozvíme se vše, o jeho osobě z Písma Svatého. Potom se můžeme snažit být jako on. Když se 

díváme na Pána Ježíše, vidíme jaké nás Bůh chce mít. 

 

Pán Ježíš a jeho ukřižování. 

 

Ježíš nikdy nezhřešil. Vždy dělal vše tak, aby se Bůh z něho radoval. A přece ho ukřižovali! 

Bůh ho nezachránil z této strašné smrti. Verše, které jsme napsali pro studium z proroka 

Izajáše, nám říkají: „On byl proklán pro naši nevěrnost, zmučen pro naši nepravost...Jej však 

Hospodin postihl pro nepravost nás všech....“ 

 

Bible nás učí, že skrze smrt Ježíšovu na dřevě, skrze poslušnost svému Otci, neboť se podrobil 

Boží vůli, my můžeme mít odpuštění a naději života věčného. Zde je něco velice nádherného - 

láska Boží v tom, že dal svého jediného Syna a láska Synova k Otci, poslušný až na smrt. 

Věříme-li v Ježíše, můžeme získat život věčný! Toto je naděje, a my se k tomu vrátíme znovu 

později, neboť je to v srdci každého věřícího. 

 

Víra v něho. 

 

Jan kapitola 3 a verš 16 nám říká:  

 

„Aby žádný, kdo v Něho věří (Pána Ježíše), nezahynul, ale měl život věčný.“ 

 

Znamená to, že my pouze řekneme - Já věřím v Ježíše Krista a jsme zachráněni z hříchů a 

smrti? 

 

Ano, na poprvé to tak vypadá, ale zamysleme se. Jestliže skutečně něčemu věříme, jednáme 

podle toho. Jistě! Máme-li nemocné dítě a věříme, že lékař ho zachrání, neřekneme pouze: Já 

věřím, lékaři! A necháme dítě trpět. Samozřejmě že ne. My si pošleme pro lékaře a nebo 

běžíme k němu a uděláme přesně tak, jak on řekne. A tedy je to přesně tak i s vírou v Ježíše. 

Jestli tedy opravdu v Něho věříme, musíme znát, co on chce od nás a udělat to, jak nejlépe 

můžeme! 

 

A jenom jestli to uděláme, potom máme naději s těmi všemi kdo nezahynou, ale budou mít 

život věčný. 
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Shrnutí. 

 

1) Protože Adam, otec rodu lidského zhřešil, Bůh ho učinil smrtelným. 

2) My jsme jako on, i my hřešíme a proto zemřeme. 

3) Bůh nám odpustí naše hříchy a dá nám věčný život, jestliže věříme v jeho Syna, Pána 

Ježíše. 

4) Jestliže skutečně věříme v Ježíše, potom chceme dělat to, co on nám říká.  
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Christadelphian biblický korespondenční kurs – Číslo 3 

 

NÁVRAT PÁNA JEŽÍŠE NA ZEM. 

 

Týdenní čtení -  1 Mojžíšova, kapitola 7- 9: 

Lukáš kapitola 7-10. 

Čtení pro studium lekce -  Skutky, kapitola 1 

2 Tesalonickým, kapitola 1. 

 

Před dvěma tisíci lety. 

 

Pán Ježíš byl ukřižován. Jeho přívrženci byli zmatení a zklamaní. Doufali v Něho, byl všechna 

jejich naděje a On teď ležel mrtvý v hrobě. 

 

Ale třetího dne byl vzkříšen. Jistě si museli vzpomenout na slova, která řekl před svou smrtí. 

 

„...Pravím vám, vy budete plakat a naříkat, ale svět se bude radovat, budete se rmoutit, ale váš 

zármutek se promění v radost...“ (Jan kapitola 16 verš 20). 

 

Jaká radost to pro ně musela být znovu uvidět svého milovaného Pána a učitele! 

 

Jan nám líčí tuto událost „..Učedníci se zaradovali, když spatřili Pána..“ (Jan 20:20). Můžeme 

si jen těžko představit, jak se oni radovali. 

 

Když Ježíš odešel do nebe. 

 

Přečtete si nyní znovu prvních osm veršů - Skutky kapitola 1. 

 

Představte si, jak museli být apoštolové štastni, během těchto 40 dnů, kdy Ježíš byl s nimi a učil 

je! 

 

Představte si je stojící na zeleném vrchu hory Olivové, a Pán Ježíš uprostřed nich. A najednou, 

byl vzat vzhůru, od nich do nebe. A oni se dívali za ním, jak opouští je a zemi, až Ho oblak 

zastřel. Znovu byl Ježíš vzat od nich. Ale tentokráte nebyli zmateni a zklamáni. 

 

Naopak Lukáš nám líčí: 

 

„...když jim žehnal vzdálil se od nich a byl nesen do nebe. Oni před ním padli na kolena, potom 

se s velikou radostí navrátili do Jeruzaléma...“ (Lukáš 24:51-52). 

 

Tajemství jejich radosti. 

 

Proč, se po druhém rozloučení apoštolové radovali? Předně pro slib, který jim Ježíš dal. 

 

„Já jsem s vámi po všechny dny až do skonání tohoto věku“ (Matouš 28:20). 

 

Ano, oni věděli, že cokoliv se stane, Ježíš bude dohlížet na ně z nebe. 

 

Ale to nebylo vše, proč byli štastní! Když sledovali, jak Ježíš odchází do nebe, dva andělé přišli 

se zprávou. Tito andělé jim řekli: 
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„Tento Ježíš, který byl od vás vzat do nebe, znovu přijde právě tak, jak jste ho viděli 

odcházet“ (Skutky 1:11). Toto je velice důležitý krátký verš, stojí za to uložit si ho do srdce! 

 

A tak apoštolové se vrátili do Jeruzaléma, aby byli poslušní rozkazů svého Pána, neboť 

bezpečně věděli, že se Pán Ježíš osobně vrátí zpět na zem. A to je naplnilo radostnou nadějí a 

proto byli štastni!! 

 

Slova Pána Ježíše. 

 

Toto se stalo asi před dvěma tisíci lety. A Pán Ježíš stále ještě nepřišel zpět. 

 

Ale On přijde! On to osobně slíbil! V Lukáši kapitola 21 a verš 27. Zde mluví o sobě - Synu 

člověka, který přichází v oblaku s mocí a velikou slávou. (všimli jste si, že odcházel v oblaku? 

A že andělé řekli, že přijde právě tak, jak ho viděli odcházet do nebe?) 

 

Mnoho podobenství mluví o druhém příchodu. Na příklad podobenství v Matouši kapitola 25 

verš 1-13. 
 

Zde se píše o ženichu a přesto, že se zde líčí orientální svatba, nemáme problém tomu rozumět. 

Ženich samozřejmě je Kristus a příběh nás varuje, že mnozí, při příchodu Krista, nebudou 

připraveni. 

 

Všimni si verše 13 – „Bděte tedy, protože neznáte den ani hodinu, ve kterou SYN člověka 

příjde.“ Jeho příchod je zaručený. 

 

V posledním poselství, které máme ve Knize Zjevení, Pán Ježíš říká:  

 

„..Hle, přijdu brzo....“ Zjevení 22:7. 

 

Svědek Petr 

 

Několik dnů po tom, co Pán Ježíš odešel do nebe, najdeme Petra v chrámě v Jeruzalémě, jak 

směle mluví k Židům zodpovědným za ukřižování Krista. 

 

Přečteme si co pravil: Skutky 3:19-20: 

 

„.... proto čiňte pokání a obraťte se, aby byly smazány vaše hříchy a přišel čas Hospodinův, čas 

odpočinutí, kdy pošle Ježíše Mesiáše, kterého vám určil...“ 

 

Petr též mluvil o druhém příchodu Krista v dopise, který psal později věřícím. A Petr též varuje 

před posměvači, proto jasně řekl - 2 Petr 3:4: 

 

„...a budou se posmívat. Kde je ten jeho zaslíbený příchod? Od té doby, co zesnuli otcové, 

všechno zůstává tak, jak to bylo od počátku stvoření.“ 

 

Možná, že i vy jste slyšeli mluvit lidi podobně. O, říkají, už tak dlouho se říká, že Ježíš přijde, 

ale ještě nepřišel. A někdy dodají. On nepřijde nikdy. Ale Bůh slíbil, že Ho pošle a my víme, že 

Bůh dodrží své sliby. Petr říká verš 9 a 10. 
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„Pán neotálí splnit svá zaslíbení, jak si to někteří vykládají, nýbrž má s námi trpělivost, protože 

si nepřeje, aby někdo zahynul, ale chce, aby všichni dospěli k pokání......Ale Den Páně přijde 

jako přichází zloděj v noci....“. 

 

Svědek Pavel. 

 

Ježíš se zjevil osobně apoštolu Pavlovi a poslal ho, aby učil mnohé. Pavel potvrzuje, že 

evangelium, které káže je Evangelium od Pána Ježíše Krista. A Pavel učí o druhém příchodu 

Pána. 

 

Skutky kapitola 17 verš 31. 

 

„Neboť ustanovil den, v němž bude spravedlivě soudit celý svět skrze muže, kterého k 

tomu určil...“. 

 

Pavel napsal dva dopisy věřícím v Tesalonice. Tyto dopisy najdete v Bibli, obsahují osm 

krátkých kapitol a v nich - jak překvapující - v každé kapitole Pavel se zmiňuje o příchodu 

Ježíšově! 

 

V 1 Tesalonickým kapitola 4 verš 16 - mluví Pavel o vzkříšení zesnulých až Pán Ježíš přijde 

na zem. 

 

„...Zazní povel, hlas archanděla a zvuk Boží polnice, sám Pán sestoupí z nebe, a ti, kdo zemřeli 

v Kristu, vstanou nejdříve: potom my živí, kteří se toho dočkáme, budeme spolu s nimi 

uchváceni v oblacích vzhůru vstříc Pánu. A pak už navždy budeme s Pánem.“ 

 

V 2 Tesalonickým kapitola 1 verše 7-8 Pavel popisuje, Syna člověka- Pána Ježíše, soudce: 

„...aby v plameni ohně vykonal trest na těch, kteří neznají Boha a na těch, kteří odpírají 

poslušnost evangeliu našeho Pána Ježíše....“ 

 

Zde mluví Pavel o Pánu Ježíši, který přijde, aby potrestal mnohé, ale čteme-li dále, dovídáme 

se, že Pavel mluví též o těch, kdo uvěřili a těm příchod Pána přinese radost. 

 

„....až v onen den přijde, aby byl oslaven svým lidem a veleben těmi, kdo uvěřili..“ 

 

Jestliže jsme moudří, tak jako ty rozumné družičky v podobenství o Království nebezkém, 

potom i my budeme studovat Jeho Slova a připravovat se už nyní na Jeho příchod. Pán Ježíš 

řekl: „Hle, přijdu brzo!“ (Zjevení 22:29) 

 

Apoštol Pána Ježíše,  Jan odpověděl: „Amen, přijď, Pane Ježíši!“ 

 

Budeme jako tento apoštol? Bude to modlitba našeho srdce? 

 

Shrnutí. 

 

1) Pán Ježíš se vrátí na zem. 

2) Tímto můžeme být jisti, neboť to řekl a slíbil osobně. 

3) I apoštolové to řekli, Petr a Pavel a též Jan to řekl. 

4) Jestliže jsme moudří, připravíme se nyní na jeho příchod.
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Christadelphian biblický korespondenční kurs  

 

Otázky Listu číslo 1 

 

Otázky k lekci 1 až 3. 

 

 

Qtázky k  lekci číslo 1. 

 

1) Proč je Bible odlišná od kterékoliv jiné knihy nebo knih. 

 

 

 

 

2) Napište jeden důvod, proč věříte Bibli. 

 

 

 

 

 

3) Co napsal apoštol Pavel o Písmu Svatém ve svém druhém dopise, Timoteovi? 

 

 

 

 

 

4) Vypište tyto verše. (2 Timoteovi 3:15 -17) 

 

 

 

 

 

Otázky k lekci číslo 2. 

 

1) Adam neposlechl Boha. Jak byl potrestán? 

 

 

 

 

2) Proč musí všichni lidé zemřít? Znáte verše z Bible, které potvrzují vaši odpověď? 

 

 

 

 

3) Co udělal Bůh, aby dál hříšným lidem naději na věčný život, a co od nás Bůh požaduje? 
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Otázky k lekci číslo 3. 

 

1) Jakou dobrou zprávu pověděli andělé apoštolům, když hleděli upřeně k nebi za Pánem 

Ježíšem, který odcházel? 

 

 

 

 

 

2) Můžete napsat další dva verše z Bible, které potvrzují, že Pán Ježíš přijde zpět na zem? 

 

 

 

 

 

3) Jak můžeme být připraveni my, na příchod Pána Ježíše?
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Christadelphian biblický korespondenční kurs – Číslo 4 

 

Přijď Království Tvé. 

 

Týdenní čtení -  1 Mojžíšova kapitola 12 až 14. 

Lukáš, kapitola 11 až 14. 

Čtení pro studium lekce -  1 Paralipomenon kapitola 2 

 

„Přijď Tvé Království. Staň se Tvá vůle jako v nebi, tak i na zemi“ 

 

Kolikrát jste říkali tato slova nebo je slyšeli říkat jiné? Je to výňatek z modlitby, kterou Ježíš 

učil své následovníky. Můžete ji číst v Lukáši kapitola 11 a verše 2-4. Známe tato slova velmi 

dobře - ale známe též jejich význam? 

 

Podívejme se na tyto verše znovu. Je to modlitba, přání, aby přišlo Boží království na tuto 

zemi, aby vůle Boží byla respektována a plněna na zemi, jako je vždy plněna v nebi. A tak 

jasně vidíme, že Království za které se modlíme, aby přišlo, bude zde na této zemi. A až Boží 

království přijde, potom lidstvo bude plnit Boží vůli. 

 

Království Boží bylo kdysi na této zemi! 

 

Zdalipak víte, že před tisíciletími Království Boží existovalo na zemi? Najdeme si 1 

Paralipomenon kapitola 29 a čteme verš 1 a potom verše 10-13, specielně verš 11, který nám 

říká:  

 

„Hospodine, Tvé je království, Ty jsi vyvýšen nade vším jako hlava...“ 

 

Království o kterém se mluví, jak poznáte, když přečtete celou kapitolu, je Izraelské království. 

Přečtěte si nyní verš 23 „...I dosedl Šalomoun na Hospodinův trůn jako král místo svého otce 

Davida“ 

 

Trůn na kterém David vládl a na který dosedl jeho syn Šalomoun po něm, byl v Jeruzalémě, 

hlavním městě Izraele. Království, kterému vládli, bylo Izraelské království. 

 

Proč bylo Izraelské království nazýváno Božím královstvím a proč trůn byl nazýván trůnem 

Hospodinovým? Protože sám Bůh dal Izraelcům toto Království. Bůh sám vyvolil Jeruzalém 

za sídelní město (1 Královská kapitola 11 verš 13) Bůh dal nařízení, podle kterých se má v 

Království Božím vládnout (najdete je v Bibli ve třech posledních knihách Mojžíšových - 

Leviticus, Numeri a Deuteronomium) a král, který vládl, vládl pro Hospodina Boha Izraele. 

 

Konec Božího království. 

 

Přešla staletí, králové se měnili na trůně v Jeruzalémě. Někteří králové byli dobří, vládli a 

respektovali Hospodina, někteří ovšem vládli podle své vůle a špatně. Nakonec přišel den, kdy 

se Izraelský národ tak odklonil od Božích cest a král, který vládl v Jeruzalémě byl tak špatný, 

že Bůh řekl, že učiní tomuto království konec. 
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Čteme Ezechiel kapitola 21 verše 30-32. Specielně verš 32, který nám říká:  

 

„..Sutiny, sutiny, sutiny ze všeho nadělám jaké nikdy nebyly, dokud nepřijde ten, jemuž 

přísluší soud: Já jsem ho jím pověřil...“. 

 

Ten, který má pověření. 

 

Jak vidíme z veršů v Ezechielovi, že je slíbený Ten, který přijde, Ten, kterému podle práva 

přísluší trůn Božího království - On je určeným dědicem a Bůh mu tento trůn dá. 

 

Ode dne, kdy poslední Izraelský král byl odstraněn z trůnu až do dnešního dne nebyl žádný král 

izraelského původu, který by vládl v Jeruzalémě. 

 

Ale nahlédněme v Bibli do Lukáše kapitola 1 verše 31- 33 a čteme slova proroctví, která 

promluvil anděl Boží k Marii matce Ježíšově. Ohlašoval že: „...Ten bude veliký a bude 

nazýván synem Nejvyššího a Pán Bůh mu dá trůn jeho otce Davida...“. 
 

Kdo tedy má nárok na trůn v Království Božím, které bude na zemi? Samozřejmě, Ježíš, Syn 

Boží. On má toto právo i po matce, protože Marie byla z rodu krále Davida. Sám Pán Ježíš, 

když byl před Pontským Pilátem, vznesl nárok, že je král. Když se ho Pilát otázal: „...Jsi tedy 

přece král?..“ Ježíš odpověděl: „Ty sám říkáš, že jsem král.“ A toto je způsob, jak Židé říkají: 

„Ano, jsem.“ (Jan kap. 18 verš 37). 

 

Na dřevě, na kterém Kristus byl ukřižován, byl nápis: „To je Ježíš, král Židů.“ (Matouš 27:37) 

Jeho nepřátelé se mu posmívali - klaněli se mu a dávali mu titul krále, ale byla to pravda, ano 

On byl skutečně král. 

 

Evangelium, které Ježíš učil, byla radostná zvěst o Královstvím Božím (evangelium - radostná 

zvěst). 

 

V Lukáši, kapitola 8 verš 1 čteme: „...Potom Ježíš procházel městy a vesnicemi a přinášel 

radostnou zvěst o Božím království“. 
 

Nyní tedy víme, proč Ježíš přijde zpět. Přijde, aby ustavil Boží království na zemi! 

 

Království a my. 

 

Potom si snad řeknete: Proč tedy v modlitbě říkáme „Přijď Království Tvé...“ když je to 

Království Izraelské, co to má společného s námi? 

 

To se dozvíte v průběhu studia, že Království ve kterém Ježíš bude vládnout, bude mnohem 

větší než-li první Boží království a rozšíří se na celý svět a přinese mír všem lidem na zemi. 

A proto se modlíme: „Přijď Království Tvé“ a modleme se též, aby, když Ježíš přijde, aby nám 

mohl říci: 

 

„Pojďte, požehnaní mého Otce, ujměte se království, které je vám připraveno od založení 

světa.“ Matouš 25:34 (je to Boží plán od samého počátku). 

 

Vidíte, jak jedna část Bible pomáhá objasnit další části. 

  

http://www.cbm.org.uk/cbm.htm
http://www.acbm.org.au/


http://www.cbm.org.uk/cbm.htm 

http://www.acbm.org.au/ 

 

 

Až dosud jsme se dozvěděli: 

 

1) Boží království kdysi existovalo v Izraeli. 

2) Bůh toto království zrušil, ale slíbil, že ho obnoví a dá právoplatnému dědici. 

3) Dále se dovídáme, že dědicem je Ježíš, bude mu dán Davidův trůn v Jeruzalémě a bude 

vládnout Izraelitům savždy. 

4) A že všechni věrní se budou podílet na požehnání tohoto Božího království, které bude 

nastoleno na zemi.
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Christadelphian biblický korespondenční kurs – Číslo 5 

 

KRÁLOVSTVÍ BOŽÍ - MÍR NA ZEMI. 

 

Týdenní čtení –  1 Mojžíšova kapitola 15-17 

Lukáš kapitola 15-18 

 

Čtení pro studium lekce -  Žalm 72, Izajáš kapitola 35. 

 

Mír na zemi - kdy? 

 

Když se Ježíš narodil, andělé radostně zpívali. Slova této písně jsou zapsaná v Lukáši kapitola 

2 verš 14. 
 

„Sláva na výsostech Bohu a na zemi pokoj mezi lidmi, Bůh v nich má zalíbení.“ 

 

A přece od toho dne až do dnešních dnů, nikdy ve světě nebyl opravdový, trvalý mír. A nikdy 

nebude, dokud se Pán Ježíš nevrátí do Izraele, aby obnovil Království Boží. Starý zákon nám 

říká mnoho o tomto Království a vykresluje nám obrazy času míru a prospěchu, které tato doba 

přinese. 

 

Velikost Království. 

 

Přečteme si znovu Žalm 72. V tomto Žalmu je nám zpodobněn čas, kdy bude na této zemi 

ustanoveno Království Boží. Povšimněte si co říká verš 8. „..A panovat bude od moře až k 

moři, od Řeky do dálav země...“ 

 

Říká nám, že Království obnovené Ježíšem v Izraeli, bude rozšířeno do celého světa. V 

Žalmu 2 verš 8 najdeme stejnou věc, když Bůh mluví k Ježíši a říká: „Požádej, a národy ti 

předám do dědictví, v trvalé vlastnictví i dálavy země.“ 

 

Podívejme se na další verš ve Starém Zákoně. Zachariáš kapitola 14 a verš 9. „Hospodin bude 

Králem nad celou zemí: V onen den bude Hospodin jediný a jeho jméno jediné.“ 

 

Vláda Pána Ježíše Krista. 

 

Pán Ježíš Kristus bude vládnout z Jeruzaléma, svého hlavního města, které je městem velikého 

Krále (Matouš 5:35) Jeho zákony se rozšíří do celého světa, jak čteme v Izajáši kapitola 2 a 

verše 1 až 4, věnujte zvláštní pozornost verši 3 „...Ze Sijonu vyjde zákon, slovo Hospodinovo 

z Jeruzaléma..“ 

 

Ideální Království. 

 

Řekněme, že se někdo zeptá, v jakých podmínkách chcete žít, v ideálním světě. 

 

Jedna z prvních věcí, kterou si budete přát bude jistota a mír, abychom se nemuseli více bát a 

mohli v klidu užívat ovoce své práce. Pravděpodobně, obraz ve vašich myšlenkách bude 

vypadat podobně, jak nám ho předkládá prorok Micheáš kapitola 4 verše 3-4. 
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„....On bude soudit mnohé národy, ztrestá mocné pronárody, i ty nejvzdálenější. I překují své 

meče na radlice, svá kopí na vinařské nože. Pronárod nepozdvihne meč proti pronárodu, 

nebudou se již cvičit v boji. Každý bude bydlit pod svou vinnou révou, pod svým fikovníkem a 

nikdo ho nevyděsí. Tak promluvila ústa Hospodina zástupů...“ 

 

Ale než může být dosaženo míru, lidstvo musí usilovně jít Božími cestami. Tak dlouho, pokud 

bude lidstvo pokračovat svými vlastními cestami, tak dlouho budou problémy. A tak jeden z 

prvních úkolů Pána Ježíše Krista, bude učit všechny národy Božím cestám. 

 

Vy ale můžete říci, ne všichni budou poslušní! To je pravda, všichni, kdo neuposlechnou, 

budou  potrestáni jak čteme v Izajáši kapitola 11, verš 4: „Žezlem svých úst bude bít zemi, 

dechem svých rtů usmrtí svévolníka.“ 

 

Proto pamatuj, když Ježíš přijde zpět, bude mít všechnu moc! Pod vládou Pána Ježíše, se 

všichni lidé budou učit dělat Bohu radost, jak nám říká Izajáš kapitola 26, verš 9: „...Když 

vykonáváš své soudy na zemi, obyvatelé světa se učí spravedlivosti.“ 

 

V Izajáši kapitola 32, verš 17 čteme: „Spravedlnost vytvoří pokoj, spravedlnost zajistí klid a 

bezpečí navěky.“ 

 

Blahobyt pro všechny. 

 

S těmito ideálními podmínkami, se dostaví blahobyt v každém směru. Uvědomili jste si, co 

praví verš 16 Žalmu 72? 

 

„Země bude oplývat obilím, jež se bude vlnit i po vrcholech hor, jeho klasy budou jako 

libanonské cedry.“ Vrcholky hor jsou většinou holé. Když budou tedy i hory oplývat obilím, 

jaká bude asi úroda v údolích? 

 

Jak čteme v Žalmu 67 verš 7: „Země vydala své plody, Bůh nám žehná, Bůh náš.“ Dokonce i 

pouště se budou zelenat v těch dnech. Přečtěte si překrásné verše v Izajáši kapitola 35, které 

nám říkají jak: „Poušt i suchopár se rozveselí, rozjásá se pustina a rozkvete kvítím. Bujně 

rozkvete, radostně bude jásat a plesat“ (Verš 1-2). 

 

Ozdravení mysli i těla. 

 

S tímto blahobytem přijde také požehnání ve formě zdraví a síly. Když Ježíš žil na zemi, před 

téměř dvěma tisíci lety, uzdravil mnoho nemocných. Pomocí sily, kterou mu dal Bůh. V Božím 

království bude tato Boží síla znovu působit. Čteme o tom v Izajáši kapitola 35 a verš 5-6: 

„Tehdy se rozevřou oči slepých a otevřou se uši hluchých. Tehdy kulhavý poskočí jako jelen a 

jazyk němého bude plesat.“ 

 

Můžeme si představit, že lidé budou žít déle než dnes. Izajáš kapitola 65 a verš 20:.. „Nikdy 

víc už nebude dítě, které zemře v několika dnech, ani stařec, který by se nedožil plnosti věku, 

protože bude mladíkem, kdo zemře ve stu letech..“ Prorok Zacharjáš nám říká, že tomu tak 

bude. V kapitole 8 verš 4 a 5: „Toto praví Hospodin zástupů“ Opět budou sedat na nádvořích 

Jeruzaléma starci a stařeny, každý s holí v ruce pro vysoké stáří. Náměstí toho města budou 

plná chlapců a děvčat: ti si budou hrát na jeho náměstí.“ Tyto verše mluví o Jeruzalému, ale jak 

jsme viděli, požehnání Božího království bude na celém světě. 

 

http://www.cbm.org.uk/cbm.htm
http://www.acbm.org.au/


http://www.cbm.org.uk/cbm.htm 

http://www.acbm.org.au/ 

 

 

Prokázané slovo Boží. 

 

Možná, že si myslíte: „Toto všechno zní velice pěkně, ale je to příliš krásné, aby to byla 

pravda.“ Když sliby, o kterých jsme četli budou závislé na lidech, potom bychom tomu zcela 

určitě nevěřili. I nejlepší z mužů často nejsou schopni splnit co slíbili, skrze lidskou slabost. 

Ale tyto sliby jsou Boží, a proto jim můžeme věřit. Izajáš kapitola 55 verš 6-11. Specielně 

verš 11: „Tak tomu bude s mým slovem, které vychází z mých úst: Nenavrátí se ke mně s 

prázdnou, nýbrž vykoná, co chci, vykoná zdárně, k čemu jsem je poslal.“ 

 

A tak se můžeme dívat s radostí do časů, kdy bude:  

 

„Sláva na výsostech Bohu a na zemi pokoj mezi lidmi“ (Lukáš 2:14). 

 

Shrnutí. 

 

1) Až se Ježíš vrátí na zemi, bude kralovat celému světu. 

2) Jeho hlavním městem bude Jeruzalém. 

3) Všude ve světě bude mír a blahobyt, lidé budou zdraví a štastní. 

4) V jeho celosvětovém Království se budou všichni učit být poslušní Božím přikázáním.
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Christadelphian biblický korespondenční kurs – Číslo 6 

 

JAK DĚTI IZRAELE ZAPADAJ Í DO BOŽÍHO PLÁNU -1. 

 

Týdenní čtení –  1 Mojžíšova kniha kapitola 18 až 20; 

Lukáš kapitola 19 až 21. 

 

Čtení pro studium lekce - 1 Mojžíšova kapitola 37: 

Izajáš, kapitola 43. 

 

Začátek příběhu. 

 

Začátek příběhu, dá se říci, začíná s věrným mužem jménem Abram, později Bůh mění jeho 

jméno na Abraham (1 Mojž. 17:5). Měl syna v pozdním věku jménem Izáka a Izák měl potom 

syna jménem Jákoba, který byl později nazvaný Izrael. Jákob měl dvanáct synů a tito byli 

otcové dvanácti kmenů Izraele. 

 

Jeden z těchto synů se jmenoval Josef a příběh jeho života, který je zaznamenaný v Bibli, je 

jeden z těch příběhů, z kterého nikdy nejsme unaveni při čtení. Ale je to více než jen pouhý 

příběh, který rádi čteme. Tento příběh nám ukazuje důležité události z historie lidí z Bible - 

Izraelitů. Též nám ukazuje nádherný příklad Boží péče a vlády nad jeho lidmi. 

 

Všichni pamatujeme události, které se staly, když žárliví Josefovi bratři prodali svého bratra 

jako otroka, a jak po mnoha utrpeních, se Josef stal správcem Egypta. A potom, v době hladu, 

jeho otec a bratři přichází dolů do Egypta, poněvadž - díky Josefovi, a samozřejmě díky Bohu - 

bylo v Egyptě obilí. 

 

Po nějakou dobu Židé (původně nazvaní Izraelité nebo též děti Izraele) byli v Egyptě 

spokojeni. Ale když Josef zemřel a Židů v Egyptě přibývalo více a více, začali Egyptané 

Izraelce surově zotročovat. 

 

Svoboda pro otroky. 

 

Snad tedy znáte příběh jak Bůh vyvedl tento zotročený Jákobův rod z Egypta, pod vedením 

muže jménem Mojžíš. Tento muž byl povolaný k záchraně Izraele, a vyvedl je z Egypta přes 

neúrodnou a vyprahlou poušt až k hranicím země Izraelské. Na této dlouhé a nebezpečné cestě, 

byli Izraelci pod Hospodinovou ochranou. Bůh je sytil a pečoval o ně. Tak jak čteme 

Nehemjáš kapitola 9 a verš 20 a 21: „...Dával jsi svého dobrého ducha, aby je poučoval. 

Neodmítal jsi jim od úst svou manu a dával jsi jim vodu, když žíznili. Po čtyřicet let ses o ně 

na poušti staral, nic jim nescházelo, pláště jim nezvetšely a nohy jim neotekly.....“. 

 

Bůh zahnal zlé pohanské kmeny, které žily na území izraelském, a dal toto území Židům. Bůh 

vydal Zákon a ustanovil soudce, aby vládli Izraelcům. Přikázal jim poslušnost, varuje před 

porušením smlouvy. Bůh jim řekl: „Hospodin si tě ustanoví za svatý lid, jak ti přísahal, 

když budeš na příkazy Hospodina svého Boha, dbát a chodit po jeho cestách....“ 

 

V Páté knize Mojžíšově, kapitola 28 se dočteme o požehnáních, která spočinou na Izraeli, 

bude-li poslouchat, ale též prokletí, jestliže bude neposlušný a opustí Hospodina, svého Boha. 
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Židé si vyžádají krále. 

 

Uplynulo téměř čtyři sta let. Během těchto let, Bůh ustanovil soudce, aby vládli dvanácti 

kmenům Izraele. (Potomci Jákobovi byli rozděleni do dvanácti kmenů izraelské pospolitosti,) 

Ale Židé začali být nespokojení a požadovali dosazení krále, jak tomu bylo u okolních národů. 

Když žádali o krále, odmítli vlastně uznát, že Bůh je jejich Král. Když Samuel, jejich soudce, 

přednesl Hospodinu jejich žádost - krále, aby je soudil - Bůh řekl: 

 

„Vždyť nezavrhli tebe, ale zavrhli mne, abych nad nimi nekraloval“ (1 Sam. 8:7.) 

 

Bůh ale vyhověl jejich žádosti, a dal jim krále, po kterém toužili. 

 

Rozdělené Království. 

 

Špatný král Saul byl vystřídán velikým králem Davidem, o kterém se dovíme více v dalších 

lekcích. David zemřel po čtyřiceti letech vlády a jeho syn Šalomoun dosedl na Boží trůn po 

něm. 

 

Šalomoun byl velmi bohatý, daně za jeho panování byly vysoké. Lidé byli nespokojení a když 

zemřel, požadovali po jeho synu Rechabeámovi aby snížil daně. Budeme číst v 1 Knize 

Královské kapitola 12, jak Rechabeám poslechl rady svých mladých přátel, místo aby poslechl 

rady moudrých starců, kteří byli rádci jeho otce Šalomouna. Když lidé přišli ke králi 

Rechabeánovi a ptali se jestli vyhoví jejich požadavku, on jim odpověděl velice nemoudře. 

Přečteme si o tom v 1 Knize Královské kapitola 12, verše 13 -14. Král lidu odpověděl tvrdě: 

„Můj otec vás obtížil jhem, já k vašemu jhu ještě přidám. Můj otec vás trestal biči, já vás však 

budu trestat důtkami.“ 

 

Není divu, že lidé reptali proti takovému králi. Království se rozdělilo. Deset kmenů Izraele se 

odtrhlo a vytvořili Království pod vedení muže jménem Jarobeám. Pouze Juda, kmen do 

kterého Rechabeám patřil a malý kmen Benjamínovců, zůstali věrni králi Rechabeámovi. 

 

Od tohoto času máme v Bibli vedle sebe jdoucí, dvě historie. Historii deseti kmenů nazývaných 

„Izrael“ nebo Severní království (protože žili v severní části země), a historii dvou kmenů, 

které nazýváme „Juda“ nebo též Jižní království. 

 

Pokračující neposlušnost Židů. 

 

V První a Druhé Knize Královské čteme smutnou historii o tom, jak lidé soustavně zapomínali 

na svého Boha a opustili Boží cesty. 

 

Nakonec to došlo tak daleko, že Bůh řekl, že potrestá lidi tak, jak slíbil. Nedbali Jeho varování, 

že budou odvlečeni do zajetí jako otroci. To se dovídáme z 2 Paralipomenon kapitola 36 

verše 15 a 16. Zde čteme jak Bůh dělal vše, aby přivedl svůj lid zpět na svou cestu. 

 

„...Hospodin, Bůh jejich otců, jim nepřestával posílat své posly, protože měl soucit se svým 

lidem i se svým příbytkem. Oni však Boží posly zesměšňovali, pohrdali jeho slovy a jeho 

proroky prohlašovali za podvodníky, takže Hospodinovo rozhořčení dolehlo na jeho lid a 

nebylo, kdo by uzdravil.“ 
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Nakonec přichází trest. 

 

Izrael, Severní království, šel do zajetí první. Asyrský král přišel a odvedl lid do Asýrie a jako 

národ nikdy nepřišli zpět do své země. Můžete o tom číst ve 2 Knize Královské kapitola 17 verš 

6-18 a verš 23 kde čteme:  

 

„...Proto Hospodin odvrhl Izraele od své tváře, jak předvídal skrze všechny své služebníky 

proroky. Vystěhoval Izraele z jeho země do Asýrie, jak je tomu dodnes.“ 

 

Později Judské království padlo do zajetí králi Babylonu. Ale jejich pozice nebyla tak 

beznadějná, jako Izraelců. Bůh slíbil, že po 70 letech půjdou zpět do své vlastní země, a chrám, 

který byl zničen Nebúkadnesarem králem Babylonským, bude postaven znovu. 

 

Znovu zpět ve své vlastní zemi. 

 

Někteří Židé dosáhli v Babylonu blahobytu a bohatství, že nechtěli jít zpět do své země. Ale 

věřící a věrní muži vedení a povolanými Bohem, byli připraveni podniknout obtížnou cestu a 

začít znovu budovat chrám a začít nový život ve vlasti. 

 

Setkali se s mnoha překážkami, ale Bůh poslal proroky, aby je podpořili a vedli. Poslední tři 

Knihy Starého Zákona - Ageus, Zacharjáš, Malachiáš - jsou písma těchto proroků. 

 

Skrze proroka Micheáše (Micheáš kapitola 3 verš 6) Bůh pravil o době kdy: „Nad těmi 

proroky zajde slunce...“, a tak od doby Malachiáše dál až po příchod Jana Křtitele, o kterém 

čteme v Novém Zákoně, nebylo zde žádné nové Boží poselství, mimo toho, co už bylo 

napsáno. 

 

Ale Židé byli a pořád jsou Boží lid, a v naší příští lekci budeme sledovat jejich historii až do 

dnešních dnů. 

 

Shrnutí. 

 

1) Před tisíciletími Bůh vyvolil děti Izraele, aby byly Jeho vlastním národem a poslouchali 

Ho. 

2) Přivedl je do Izraelské země a později jim dal krále. 

3) Došlo k rozdělení na dvě samostatná království, jedno se nazývalo Izrael a druhé království 

se nazývalo Juda. 

4) Obě království - Izrael i Juda se dostali do zajetí cizích národů. 

5) Po 70ti letech vyhnanství kmeny Judský a Benjamínský, přišly zpět do své země - a jak 

uvidíme v příští lekci - ještě tam byly v době narození Ježíše Krista.  

http://www.cbm.org.uk/cbm.htm
http://www.acbm.org.au/


http://www.cbm.org.uk/cbm.htm 

http://www.acbm.org.au/ 

 

 

Christadelphian biblický korespondenční kurs  

 

Otázky Listu Číslo 2 

 

Tyto otázky jsou k lekci číslo 4 až 6 

 

 

Otázky k lekci číslo 4. 

 

1) Ve které zemi, už Boží Království jedenkrát existovalo? 

 

 

 

 

2) Proč se toto Království nazývalo „Království Boží“? 

 

 

 

 

3) Toto Království bylo zničeno Bohem. Kdy bude obnovené? A kdo Království Boží obnoví?  

 

 

 

 

4) Můžete napsat verše z Bible, které potvrdí vaše odpovědi? 

 

 

 

 

 

Otázky k lekci číslo 5. 

 

1) Kam až se Království Boží rozšíří? Jak bude veliké? 

 

 

 

 

 

2) Které bude hlavní město Království? Znáte verš v Bibli Svaté, který to potvrdí? 

 

 

 

 

 

3) Jaký bude svět, až bude ustaveno Království Boží?  

http://www.cbm.org.uk/cbm.htm
http://www.acbm.org.au/


http://www.cbm.org.uk/cbm.htm 

http://www.acbm.org.au/ 

 

 

Otázky k lekci číslo 6. 

 

1) Napište jména tří velikých mužů v prvotní historii Izraele. 

 

 

 

 

 

2) Co bylo slíbeno Abramu, když ho Hospodin povolal, aby odešel ze svého rodiště? (1 

Mojžíšova 12:1-3). 

 

 

 

 

 

3) Co se stalo za vlády Rechabeama, Syna Šalomounova? 

 

 

 

 

 

4) Jak, byli Židé potrestáni za svou neustálou neposlušnost k Bohu?
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Christadelphian biblický korespondenční kurs – Číslo 7 

 

JAK DĚTI IZRAELE ZAPADAJÍ DO BOŽÍHO PLÁNU-2 

 

Týdenní čtení -  1 Mojžíšova kniha kapitola 21-23; 

Lukáš, kapitola 22-24. 

 

Čteni pro studium lekce - 5 Mojžíšova kniha, kapitola 28:  

Zacharjáš kapitola 8. 

 

Doba mezi Starým a Novým zákonem. 

 

Po 70 letech zajetí přichází Židé z Babylonu zpět do země izraelské. Odvahu jim dodávali 

proroci a všichni dohromady vybudovali Hospodinův chrám v Jeruzalémě. Poslední tři knihy 

Starého zákona - Ageus, Zacharjáš a Malachiáš - byli napsány během této doby. 

 

Potom nastalo dlouhé údobí 400 let - během kterého Židé neměli přímé poselství od Boha. 

Prorok Amos toto předpověděl. V knize Amos, kapitola 8, verš 11 čteme:  

 

„Hle, přicházejí dny, je výrok Panovníka Hospodina, kdy pošlu na zemi hlad, ne hlad po chlebu 

ani žízen po vodě, nýbrž po slyšení slov Hospodinových...“ 

 

Toto období 400 let nastalo mezi poslední knihou Starého zákona a první knihou Nového 

zákona. 

 

Není divu, že když po tak dlouhé době odmlčení, vystoupil prorok Jan Křtitel, nastává veliký 

rozruch mezi lidem, po staletích mlčení, Bůh promlouvá znovu ke svému lidu. 

 

Největší ze Židů. 

 

Ale Prorok Jan Křtitel byl poslán, aby připravil cestu pro Někoho dokonce většího než byl on 

sám. Bůh hodlal poslat svého Syna, aby zachránil svůj lid. A proto se v zemi izraelské, asi před 

2000 lety, narodil Pán Ježíš Kristus. Někdy zapomínáme, že Pán Ježíš byl Žid. 

 

A vy víte, co bylo dále. Po vyslyšení Jeho slov a přestože udělal mnoho nádherných zázraků, 

Židé Ježíše zavrhli. Žádali Piláta. „Ukřižovat“. Když Pilát řekl: „Já nejsem vinen krví toho 

člověka, je to vaše věc.“ Židé odpověděli: „Krev jeho na nás a na naše děti!“ (Matouš 27, verše 

24-25.) 

 

Nemohli udělat větší zločin. Byla prolita krev nevinného Syna Božího! 

 

A přece, skrze vlivné kázání apoštolů, Bůh jim dává další možnost. Většina Židů odmítla Boží 

nabídku milosti a muselo přijít potrestání. A jaký strašný trest to byl! 

 

Lidé bez domova. 

 

Za 40 let po ukřižování Božího Syna, přichází římské legie, aby bojovali proti těmto mužům a 

jejich dětem. (Vzpomeňte si co řekli: „Krev jeho na nás a na naše děti!“). 
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Byla to doba strašného utrpení pro Židy. Utrpení v této válce, bylo jedno z nejkrutějších v 

historii. Město bylo zabráno Římany a ti co přežili, byli rozehnáni po celém světě. 

 

Bůh varoval Židy dlouho předtím, než se to stalo, aby neopouštěli Jeho cesty. 

 

Čteme 5 Mojžíšova, kapitola 28 a verš 64:  

 

„Hospodin tě rozptýlí do všech národů od jednoho konce země do druhého....“ 

 

A tak proto Židé neměli, skoro 2 000 let, vlastní zemi. A mnohem více než to, byli vystaveni 

strašnému pronásledování a všechna prokletí, všechny tresty popsané v 5 Mojžíšově knize, je 

postihli. 

 

Některá utrpení ještě máme v živé paměti. Vzpomínáme si na Hitlerovi koncentrační tábory a 

jeho pronásledování Židů, kdy přes šest milionů Židů bylo zabito s krutostí, která otřásla 

světem. Přečtěte si znovu 5 Mojžíšovu knihu, kapitola 28 a verše 64 -67, a budete žasnout nad 

těmito slovy, která napsal Mojžíš před 3 000 lety a která došla vyplnění v naší době. 

 

Je to velice smutná historie a ještě jí není konec. Ale, čteme-li Písmo Svaté, dovídáme se, že 

konec bude štastný! 
 

Konečně zpět do jejich vlastní země. 

 

Nahlédněme do Jeremiáše kapitola 30 a čteme Boží slova k Židům ve verši 11: 

 

„...Učiním konec všem národům, mezi něž jsem tě rozprášil, ale tobě konec neučiním. 

Potrestám tě ovšem podle práva, bez trestu tě neponechám.“ 

 

A znovu Jeremiáš 31:10- 11 čteme:  

 

„....Ten, který rozmetal Izraele, shromáždí jej, bude jej střežit jako pastýř své stádo. 

Hospodin zaplatí za Jákoba, vykoupí ho z rukou silnějšího..“ 

 

Nyní téměř po 2000 letech, Bůh shromažduje Izrael. V roce 1917, byla podepsána Balfourská 

deklarace, toto byl slib, že Britové udělají Palestýnu (nynější Izrael) domovem pro Židy. Od 

tohoto času se Židé vracejí do této země, ačkoliv Britanie nepomáhala vždycky tak jak slíbila. 

 

Další krok kupředu byl učiněn v roce 1948 založením státu Izrael. 

 

Jeruzalém bude v budoucnosti hlavní město světa. 

 

Dnes jsou problémy na Středním východě. Malý židovský stát musel bojovat, aby se udržel v 

existenci, proti velkým protivníkům. I dnes, obklopen silnými, dobře ozbrojenými nepřáteli, 

jeho budoucnost nevypadá růžově. Ale, čteme v Jeremiáši kapitola 30 a verš 7: 

 

„....čas soužení pro Jákoba, ale bude z něho zachráněn..“. Až přijde k boji v rozhodující, 

veliký den všemohoucího Boha - a my vidíme z našich denních zpráv, že to nemůže být daleko, 

Židé v Izraeli budou v zoufalé posici. A v tom čase přijde zpět Pán Ježíš. On zachrání 

izraelskou zemi a nakonec Ježíše Krista Židé uznají a přijmou. Prorok Zacharjáš nám říká: 
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„..Budou vzhlížet ke mně, kterého probodli. Budou nad ním naříkat, jako se naříká nad smrtí 

jednorozeného, budou nad ním hořce lkát..“ (Zacharjáš 12:10). 

 

Pod vládou Ježíše, jejich Krále, Židé budou nejvíce povýšený národ ve světě a proroctví 

Zacharjáše kapitola 8 verše 22-23 bude vyplněno:  

 

„... A budou přicházet četné národy i mocné pronárody, aby hledaly v Jeruzalémě Hospodina 

zástupů a naklonily si ho. Toto praví Hospodin zástupů: V oněch dnech se chopí deset mužů z 

pronárodů všech jazyků pevně cípu roucha jednoho Judejce a řeknou: ‚Půjdeme s vámi. Slyšeli 

jsme, že s vámi je Bůh.‘“ Přečtěte též verš 17, Jeremiáš kapitola 3. 

 

Tato malá tabulka může pomoci: 

 

1) Před 3 500 

lety 

- Bůh vyvedl Židy z Egypta, dal jim izraelskou zemi, aby v ní žili a učili 

se Jeho cestám. 

   

2)  - Židé opustili Boží cesty. Namísto, aby ukázali okolním národům, jak 

Bůh chce aby žili, Židé následovali pohanské národy. 

   

3) Před 2 500 

lety 

Bůh je proto potrestal, poslal je do vyhnanství. Jižní Království Judské, 

se vrátilo zpět po 70 letech do země jejich otců, ale stále se 

nepodrobovali Božím nařízením. 

   

4) Před 2 000 

lety 

- Po ukřižování Ježíše, byli Židé vystěhováni ze země. Téměř 2 000 let 

byli bez vlasti a byli pronásledováni. 

   

5) Dnes - Bůh je znovu přivedl zpět do Izraele a budou v krátké době „Hlavou“ 

(národů) a ne „chvostem“ (5 Mojžíšova 28:13). 
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Christadelphian biblický korespondenční kurs – Číslo 8 

 

ZÁKON NEMOHL DÁT ŽIVOT. 

 

Týdenní čtení -  1 Mojžíšova, kapitola 27 až 29; 

1 Timoty, kapitola 1 až 3. 

 

Čtení pro studium lekce -  Židům, kapitola 9 a 10. 

 

Zákony musíme mít. 

 

Přemýšleli jste někdy co by se stalo, u vás ve městě, kdyby každý řidič jezdil rychlostí, tak jak 

se mu zlíbí, směrem, který si vybral bez ohledu na ostatní lidi? Brzo by bylo mnoho vážných 

nehod. 

 

Lidé, kteří žijí pohromadě ve městech i na vesnicích musí mít dobré zákony a musí zde být 

někdo, kdo dohlíží, aby tyto zákony byly dodržovány. 

 

Mojžíšův zákon. 
 

Jistě si vzpomínáte, jak Bůh vyvedl Izraelce z Egypta a jak jim dal zemi izraelskou, aby v ní 

žili. Vzpomenete si jistě také, z lekce číslo 6, že Bůh byl jejich Králem a dal jim Zákon. Tento 

zákon nazýváme „Mojžíšův zákon“, protože to byl Mojžíš, který Boží nařízení obdržel a který 

je předložil lidu. Téměř každý člověk slyšel o nejdůležitější části Mojžíšova zákona, zvané 

Desatero Božích přikázání. Mimo jiné je zde i zákon o sobotě - šábes. 

 

Zákon vydaný Bohem. 

 

Protože Mojžíšův zákon byl přikázán Bohem, je velmi rozdílný od zákonů, které vydávají lidé. 

Boží příkazy můžeme rozdělit do dvou skupin. 

 

Za prve to byla pravidla pro každodenní život. Byla to pravidla, která říkala, co lid má jíst, 

jak se oblékat a jak se chovat jeden k druhému, vlastně to byli příkazy, které je vedli v každém 

směru jejich každodenním životem. Ale dostali i jiná pravidla. Druhá skupina Božích příkazů 

byla ta, která učila lid, co Bůh vyžaduje od lidí, jak se mají chovat vůči Bohu a způsob, jak 

uctívat Boha. 
 

Když potom lidé přicházeli k Bohu, přinášeli Hospodinu díkůvzdání a modlitby a prosili ho za 

odpuštění svých provinění, museli též přinést zvíře, obvykle to byl beránek nebo kůzle - á toto 

zvíře bylo zabito. 

 

Tyto oběti zvířat měli připomínat Židům, že jsou hříšníci a proto zaslouží zemřít. Též jim tímto 

bylo připomínáno, že musí ctít Boha tak, jak Bůh si přeje a nařizuje a ne, jak oni sami 

rozhodnou. 

 

Zákon bylo těžké dodržovat. 

 

Mojžíšův zákon daný Bohem, byl velmi dobrý- zákon. Apoštol Pavel nám říká v Římanům, 

kapitola 7 a verš 12: „....Zákon je tedy sám v sobě svatý a přikázání svaté, spravedlivé a 

dobré...“ 
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Ale v lidské přirozenosti nepřebývá dobro. (Římanům 7:18) Mnoho Židů, se ani nesnažilo 

dodržovat Boží zákon, a ti co se snažili, zklamali. Čím více se snažili dodržet zákon, tím více 

poznávali, že jsou hříšníci. 

 

Poznali jsme, že Mojžíšův zákon byl nutný k řízení národa. A tento zákon ukázal též něco 

jiného. Lidé si uvědomili, že jsou hříšní a neschopní dodržovat tento Boží zákon. A 

poněvadž hřešili, zasloužili si smrt. 

 

Pavel píše v Římanům kapitola 3 a verš 19 toto: 

 

„...Víme, že co zákon říká, říká těm, kdo jsou pod zákonem, aby byla umlčena každá ústa a aby 

celý svět byl před Bohem usvědčen z viny....“. 

 

Snadnější cesta. 

 

Zákon říkal lidem, že jsou hříšníci a zaslouží proto zemřít. Lidé potřebovali někoho, kdo by je 

zachránil z jejich hříchů. 

 

Zákon jako takový nemohl člověka zachránit - jen mohl lidem říci, upozornit je Jak jsou hříšní. 

A tak Bůh, v jeho veliké lásce, udělal něco krásného. Bůh dal jeho vlastního Syna, Ježíše 

Krista, aby se stal obětí za hřích. Čteme Žalm 40, verše 7-8:  

 

„Obětní hod ani oběť přídavnou sis nepřál, nýbrž protesals mi uši: nežádals oběť zápalnou ani 

oběť za hřích. Tu jsem řekl: „Hle, přicházím, jak ve svitku knihy o mně stojí psáno. Plnit, Bože 

můj, tvou vůli je mým přáním, tvůj zákon mám ve svém nitru.“ 

 

Pán Ježíš vždy dělal radost svému Otci, Bohu. On byl ta Oběť bez vady, dokonalá oběť, 

obětoval sebe kvůli nám, pro naše dobro. 

 

Dnes už nemusíme přinášet zvířecí oběti, abychom došli zalíbení před Hospodinem. Ale 

jestliže chceme uctívat Boha, musíme přicházet k Bohu zkrze Ježíše Krista, který řekl: 

 

„Já jsem ta cesta, pravda i život. Nikdo nepřichází k Otci než skrze mne..“ (Jan 14:6). 

 

Lekce ze zákona pro nás. 

 

Zákon pomohl upřímným Židům přijít ke Kristu., poněvadž tento zákon ukázal, jak jsou bez 

naděje a bez pomoci, když jsou bez Krista. Toto je těžká lekce, které se též musíme naučit, ale 

je nezbytné přijít ke Kristu dříve než přicházíme před Boha a hledáme Jeho pomoc. 

 

Zákon Mojžíšův nám v tomto může pomoci. Nejsme lepší než Židé - a můžeme zklamat zrovna 

tak, jak oni. Zákon nám dává velikou lekci. Bůh je Svatý, a my jsme hříšníci, a přicházet k 

Bohu můžeme jen cestou, kterou On určil - a ta cesta je jeho Syn - Pán Ježíš Kristus. 

 

Bůh neočekává, že bychom se drželi do podrobností zákona Mojžíšova. Ale uchoval zákon v 

Bibli pro nás, abychom když čteme a přemýšlíme o něm, učili se Jeho cestám. 
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Shrnutí. 

 

1) Zákon Mojžíšův byl zákon, který Bůh dal Židům. 

2) a) Obsahuje pravidla pro každodenní život.  

b) A též pravidla, která učí, jak uctívat Boha. 

3) Zákon byl velmi dobrý: ale lidé špatní a proto nebyli schopní zákon dodržet. 

4) Proto Bůh otevřel novou cestu ke spasení, jsme-li Kristovi. 

5) Zákon Mojžíšův najdeme v Druhé (Exodus), Třetí, Čtvrté a Páté knize Mojžíšově. Je tam 

mnoho věcí, ze kterých se můžeme poučit i dnes.  
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Christadelphian biblický korespondenční kurs – Číslo 9 

 

CO BŮH SLÍBIL ABRAHAMOVI. 

 

Týdenní čtení –   1 Kniha Mojžíšova, kapitola 30-32 

1 List Timoteovi, kapitola 4-6. 

 

Čtení pro studium lekce - 1 Kniha Mojžíšova, kapitola 13:  

Galatským, kapitola 3. 

 

Asi 2000 let před narozením Pána Ježíše Krista, žil muž jménem Abraham, který byl, podle 

Bible Svaté, nazván Božím přítelem (Izajáš kapitola 41 a verš 8). 

 

Tento muž žil v rodném městě Uru, které bylo v zemi, dnes známé pod jménem Irak. Toto 

město Ur, bylo asi 1 300 km na východ od země izraelské. 

 

Lidé ve městě Uru neznali pravého, jediného, živého Boha. Uctívali falešná božstva a jejich 

hlavní bůh byl-měsíc. Trosky chrámu, který byl vybudován pro jejich boha - měsíce, byly 

nalezeny v tomto městě. 

 

Poselství od Boha. 

 

Jednoho dne, Hospodin povolává Abrahama. Přečteme si, co Bůh Abrahamovi přikázal, je to v 

1 Mojžíšově, kapitola 12 a verš 1:  

 

„I řekl Hospodin Abramovi: ‚Odejdi ze své země, ze svého rodiště a z domu svého otce do 

země, kterou ti ukážu.‘“ 

 

Abrahamovi bylo řečeno, aby opustil rodnou zemi, jeho vlastní lid a odešel do země, kterou mu 

Bůh ukáže později. 

 

Přemýšlím, jak bychom se cítili my, kdybychom dostali takový úkol. (A ovšem cestování 

tehdy bylo mnohem nebezpečnější a obtížnější než dnes a Abraham byl v pokročilém věku). 

 

Abraham tedy dostává příkaz opustit svoje město a bylo mu též slíbeno toto: (verše 2-3) 

 

„Učiním tě velkým národem, požehnám tě, velké učiním tvé jméno. Staň se požehnáním! 

Požehnám těm, kdo žehnají tobě, prokleji ty, kdo ti zlořečí. V tobě dojdou požehnání 

veškeré čeledi země.“ 

 

Abraham uvěřil Hospodinu, poslechl a hned se vydal na cestu. Autor knihy Židům nám říká, že 

Abraham uposlechl a „...vydal se na cestu, ačkoliv nevěděl, kam jde.“ (Židům 11:8). 

 

Konečně poutník Abraham dosahuje země izraelské, on jeho žena Sára a jeho synovec Lot, jak 

čteme v 13 kapitole, v 1 Knize Mojžíšově. Vidíme, jak Lot si vybral ten lepší kus země pro 

sebe, kde se usadí a pro Abrama, pro jeho stáda, zbývají nepříliš úrodné pastviny v zemi 

kenaanské. Ale Hospodin je s Abrahamem a zvětší své sliby, které mu přislíbil v Uru, čteme: 

 

„neboť celou tu zemi, kterou vidíš, dám tobě a tvému potomstvu až navěky.“ (l Mojž., 

kapitola 13:verše 14 -16). 
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Překrásný slib. 

 

Všimli jste si, že tentokráte Bůh slíbil Abrahamovi zemi navěky? Vlastnit zemi navěky 

znamená, že Abraham musí žít navěky! To neznamená nic jiného než, že Bůh vlastně slíbil 

Abrahamovi život věčný! A to Bůh slíbil Abrahamovi a jeho synu nebo potomku. A v té době 

Abraham a Sára neměli děti. Bůh mu slíbil syna, potomka, se kterým bude tuto zemi sdílet 

navěky. Bůh též Abrahamovi slíbil, že se z jeho potomstva stane veliký národ. 

 

Hospodin uzavřel s Abrahamem smlouvu. 

 

Najděte si kapitolu 15 a zde se dočítáme, že Bůh znovu opakuje a rozšiřuje svoje zaslíbení 

Abrahamovi. 

 

Zatím léta běží a Abraham stárne. Slíbený syn stále ještě není narozen. Ale Bůh znovu ujištuje 

Abrahama, že jeho dědicem bude jeho syn a že jeho potomstva bude jako hvězd na nebi. 

 

Ve verši 6 čteme: „Abram Hospodinu uvěřil a on mu to připočetl jako spravedlivost.“ 

 

Abraham byl člověk jako my. I on nebyl bez hříchů. Ale on důvěřoval Bohu a poněvadž věřil, 

líbil se Bohu. V ten čas, jak nám říká Písmo Svaté, Bůh smlouvou utvrzuje své zaslíbení. A 

tento svatý slib nemůže být nikdy změněn. 

 

Přečteme si, jak tato smlouva byla obřadně uzavřena, v 1 Mojžíšově, kapitola 15 a verše 8 až 

18. V Abrahamově době, smlouva bývala potvrzena tím, že se zabilo zvíře. Toto mrtvé zvíře 

bylo rozpůleno a dva lidé, kteří uzavírali smlouvu, prošli mezi těmito půlkami zvířete. Tato 

smlouva byla závazná k smrti! Ve smlouvě s Abrahamem, Bůh neprošel mezi půlkami zvířat, 

ale Abraham viděl jak těmi rozpůlenými kusy prošla ohnivá pochodeň. Smlouva byla 

potvrzena. 

 

Slíbené dítě. 

 

Abraham měl 100 let a jeho žena 90 let, když konečně Bůh splnil, co Abraham a Sára 

očekávali. Dal jim syna, kterého pojmenovali Izák. 

 

V 1 Knize Mojžíšově, kapitola 22, najdeme nádherný příklad Abrahamovi víry v Boha. 

Přečteme si prvních 14 veršů. Bůh žádá po Abrahamovi, aby obětoval svého jediného syna 

Izáka, kterého miloval, jako obět. Ale přece, Bůh slíbil, že zkrze Izáka, Abrahamova potomka, 

učiní veliký národ! 

 

Bůh přece slíbil, že Abrahamovým dědicem bude jeho syn! 

 

Co udělal Abraham? Věřil! Věděl, že Bůh splní svoje sliby. Toto nám píše Pavel, v Židům, 

kapitola 11 a verše 17 -19. 

 

„...Abraham věřil, a proto šel obětovat Izáka, když byl podroben zkoušce. Počítal s tím, že Bůh 

je mocen vzkřísit i mrtvé. Proto dostal Izáka zpět jako předobraz budoucího vzkříšení.“ 

 

Abraham věřil a byl odhodlán obětovat svého milovaného syna, věděl, že Bůh ho může vzkřísit 

k životu. Přečtěme si, co říká Abraham svým služebníkům, když odchází s Izákem na horu. 1 
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Mojžíšova, kapitola 22 a verš 5: „...řekl služebníkům: ‚Počkejte tu s oslem, já s chlapcem 

půjdeme dále, vzdáme poctu Bohu a pak se k vám vrátíme.‘“  

 

Není tedy divu, že Bohu se líbila Abrahamova víra a jeho poslušnost. Přečtěte si 1 Mojžíšova, 

kapitola 22 a verše 15 až 18, nové sliby pro Abrahama. 

 

Významější potomek než Izák. 

 

Tyto příběhy se staly před téměř 4 000 lety a na první pohled, nevypadají nijak důležitě. 

 

Z Bible se ale dovídáme, že Abraham měl později potomka, významějšího než Izák. Otevřete 

Knihu Matouš, kapitola 1 a verš 1, první verše Nového zákona, které mluví o původu Ježíše 

Krista: „Listina rodu Ježíše Krista, syna Davidova, syna Abrahamova.“ 

 

Ano, Pán Ježíš byl též slíbený potomek Abrahama. Apoštol Pavel nám píše v Galatským, 

kapitola 3 a verš 16: 

 

„...Slib byl dán Abrahamovi a ‚jeho potomku‘; nemluví se o potomcích nýbrž o potomku: je 

jím Kristus.“ 

 

Tedy slib daný Abrahamovi, že bude žít navěky v zemi izraelské a že v jeho potomku dojdou 

požehnání všechny národy země, byl i slibem pro budoucího nejvýznamějšího Abrahamova 

potomka - Pána Ježíše Krista. 

 

Až Pán Ježíš přijde zpět na zem a bude vládnout z Jeruzaléma, potom tyto sliby budou splněny 

(1 Mojžíšova 22:17-18). 

 

I my, se můžeme podílet na slibu. Jestliže věříme Pánu Ježíši a děláme co On žádá, potom i 

my můžeme sdílet tyto sliby. 

 

Neboť jestliže patříme Kristu, i my jsme potomci Abrahama, čteme v posledním verši- 

Galatským kapitola 3.: 

 

„Jste-li Kristovi, jste potomstvo Abrahamovo a dědicové toho, co Bůh zaslíbil“. 

 

Potom se můžeme tedy i my podílet na slibu. Můžeme obdržet věčný život a pomáhat Pánu 

Ježíši Kristu v jeho veliké práci, spolu s Abrahamem, Izákem a dalšími a přivést štastný život 

na tuto zemi. 

 

Zapamatujeme si, že jeden slib zněl: „...Ve tvém potomku dojdou požehnání všechny 

pronárody země..“ (l Mojžíšova kapitola 22, verš 18). 

 

Tento slib bude splněn, až se Ježíš vrátí, aby obnovil Království Boží na zemi. 

 

Ale co Abraham? 

 

Možná si myslíte. Ale co tedy Abraham? Vždyť nedostal, co měl slíbeno! A nyní je mrtev! Je 

splněn slib „Veliké učiním tvé jméno“? Kdo dnes zná, Abrahama? 
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Ano, není dnes mnoho lidí co znají Abrahamovo jméno, ano je mrtvý. Ale Boží slib nemůže 

zklamat. Až Pán Ježíš přijde, vzkřísí Abrahama a Izáka z mrtvých - a též mnoho jiných - a 

všichni budou žít věčně na zemi a radovat se s požehnání, které jim Bůh slíbil před dlouhou 

dobou. 

 

Shrnutí. 

 

1) Bůh povolal Abrahama, aby opustil Ur a šel do země, kterou neznal. 

2) Tato země byla země izraelská a Bůh ji slíbil Abrahamovi navěky! 

3) Bůh též slíbil, že Abraham bude mít syna, potomka a v jeho potomku dojdou požehnání 

všechny národy země. Bůh dále slíbil, že Abrahamovi potomci se stanou velkým 

národem. 
4) Abraham měl syna jménem Izák, jeho narození byl zázrak, poněvadž Abraham byl starý a 

Sára neplodná. Ježíš Kristus, je též potomek Abrahamův (i jeho zrození byl zázrak - matka 

Ježíše, Maria byla panna). 

5) Jestliže patříme Kristu, jsme též děti Abrahamovi, a dědicové toho co Bůh zaslíbil. 

6) Tyto sliby budou všechny splněny až v době, kdy se Pán Ježíš vrátí zpět na zem, aby 

obnovil Království Boží na zemi. 

 

Návrh! 

 

Toto vše o potomku Abrahama, je velice těžké pochopit napoprvé. Ale je to velice důležité. 

Proč si tedy nepřečíst tuto lekci znovu!!
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Christadelphian biblický korespondenční kurs  

 

OTÁZKY LISTU ČÍSLO 3. 

 

Otázky k lekci 7 až 9 

 

Otázky k lekci číslo 7. 

 

1) Jaké bylo poslání proroka Jana Křtitele? 

  

 

 

 

2) Co postihlo Židy za to, že zavrhli Ježíše? 

 

 

 

 

 

3) Můžete napsat verše, které potvrzují, že Jeruzalém se stane v budoucnosti hlavním městem 

celého světa? 

 

 

 

 

 

Otázky k lekci číslo 8. 

 

1) Některá nařízení v zákoně Mojžíšově, měla vést Židy v jejich každodenním životě. Co je 

měla učit ta další nařízení? 

 

 

 

 

2) Z jakého důvodu, Mojžíšův zákon nemohl zachránit lid? 

 

 

 

 

 

3) Jakou novou cestu ke spáse Bůh připravil? 
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Otázky k lekci číslo 9. 

 

1) Napište alespoň tři sliby, které slíbil Hospodin Abrahamovi. 

  

 

 

 

 

2) Proč se Abraham zalíbil Hospodinu? 

  

 

 

 

 

3) Jak se i my můžeme podílet na slibech daných Abrahamovi?
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Christadelphian biblický korespondenční kurs – Číslo 10 

 

CO BŮH SLÍBIL DAVIDOVI. 

 

Týdenní čtení -   1 Mojžíšova kapitoly 33-35, 

List Jakubův, kapitoly 1-3. 

 

Čtení pro studium lekce -  Druhá Samuelova, kapitola 7. 

 

Král David byl druhým králem, který vládl Židům. Po mnoha zkouškách a útrapách si David 

postavil sídlo v Jeruzalémě, tam žil a odtud vládl. 

 

Když potom David přemýšlel o Božím požehnání, kterého se mu dostalo a přemýšlel o Boží 

schráně, která byla uložena jenom ve stanu, došel k závěru, že by měl postavit pěkný chrám v 

Jeruzalémě, ve kterém by schrána smlouvy mohla být uložena. 

 

Schrána byla speciální truhla z akáciového dřeva, obsahující svědectví - Desatero přikázání- 

(desky smlouvy) a též Aronovu hůl, která se kdysi zazelenala a zlatou nádobu s manou. 

Schrána měla příkrov (víko) které bylo vytepáno z čistého zlata, jeden cherub byl na jednom 

konci a druhý cherub na druhém konci příkrovu, tento příkrov nazýváme slitovnice. Nad 

schránou smlouvy byli cherubové Boží slávy, kteří zastiňovali slitovnici. 

 

David řekl Nátanovi, proroku Božímu, o svém úmyslu. Nátan schválil Davidův plán, ale tu noc 

Bůh promluvil s Nátanem a dal mu pro Davida speciální poselství. 

 

Boží poselství pro Davida. 

 

Najděme si znovu, Druhou Samuelovu, kapitola 7. Nejdůležitější část Božího poselství 

Davidovi je ve verších 12 až 16. 

 

Zde Bůh Davidovi slibuje potomka. 

 

Bůh řekl o tomto slíbeném potomku: „Ten vybuduje dům pro mé jméno a já upevním jeho 

trůn NAVĚKY“ (verš 13). 

 

Mělo se to stát až po smrti Davida, protože to mělo být „Až se naplní tvé dny a Ty ulehneš ke 

svým otcům..“ (verš 12). 

 

Něco více o synu krále Davida. 

 

Davidovi se narodil syn, kterého nazval Šalomoun a který po něm vládl v Jeruzalémě. Ale 

Šalomoun se stal králem, ještě v době, kdy David žil. Neusedl na královský trůn až po 

Davidově smrti. A přirozeně, nevládl navěky. 

 

Slíbený syn tedy měl být velmi neobyčejnou osobou neboť Bůh o něm říká:  „Já mu budu 

Otcem a on mi bude synem.“ (Druhá Samuelova kap. 7 verš 14). Král David věděl, že jeho 

potomek bude Syn Boží. 

 

Obraťte na první kapitolu Lukáše. Zde se dočtete o andělu, přicházejícímu k panně Marii - 

která pocházela z rodu krále Davida - a tento anděl Marii řekl, že bude mít syna Ježíše. 
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Tento syn se měl narodit ne skrze pozemského otce, jako všechny děti, ale pomocí Boží síly, 

poněvadž Marii bylo řečeno: „Sestoupí na tebe Duch svatý a moc nejvyššího tě zastíní: proto i 

tvé dítě bude svaté a bude nazváno Syn Boží.“ (Lukáš kapitola 1 a verš 35). 

 

Anděl Páně též řekl Marii: 

 

„Ten bude veliký a bude nazván synem Nejvyššího a Pán Bůh mu dá trůn jeho otce Davida. 

Navěky bude kralovat nad rodem Jákobovým a jeho království nebude konce.“ (Lukáš, 

kapitola 1, verše 32-33). 

 

Teď vidíme, jak se část slibu, který dal Bůh Davidovi naplnil, když se Ježíš Kristus narodil. 

 

1. A Bůh je jeho otcem. 

2. A bude vládnout navěky. 

 

Král Židů. 

 

Ježíš se narodil, aby se stal králem. Když se narodil, mudrci od východu, kteří se přišli poklonit 

Ježíši, se v Jeruzalémě ptali: „Kde je ten právě narozený král Židů?“ 

 

Když byl Ježíš zajat a odveden před Piláta, aby byl souzen, Pilát se zeptal: „Ty jsi král Židů?“ 

A Ježíš odpověděl: „Ty sám to říkáš“ (Marek, kapitola 15 verš 2). Toto je židovský způsob, 

jak říci: „Ano, já skutečně jsem, máš pravdu.“ 

 

A jak jsme již četli, Ježíš se vrátí zpět na zem, aby byl králem Židů a vládl navěky na trůně 

Davidově. 

 

Světové království. 

 

Ježíš nebude jen králem Židů, když se vrátí. Bude vládnout nad celým světem. Bůh o něm říká:  

„Nestačí, abys byl mým služebníkem, který má pozvednout Jákobovy kmeny a přivést zpátky 

ty z Izraele, kdo byli ušetřeni: dal jsem tě za světlo národům, abys byl spása má do končin 

země.“ (Izajáš, kapitola 49 verš 6). 

 

A co David? 

 

Ačkoliv si David uvědomil, že tento slib nebude splněn po velmi dlouhou dobu, přesto byl pln 

vděčností a díků k Bohu. Jeho modlitby díků, můžeme číst v Druhé Samuelově, kapitola 7 a 

verš 18-29. 

 

Bůh slíbil:  

 

„Tvůj dům a tvé království budou PŘED TEBOU trvat navěky, tvůj trůn bude navěky 

upevněn“ (Druhá Samuelova, kap.7, verš 16). 

 

Tak David věděl, že jednoho dne, až jeho veliký Syn - potomek, (Pán Ježíš) přijde aby vládl v 

Jeruzalémě, on David samotný, procitne z prachu země, bude vzkříšen z mrtvých a tak se bude 

moci podílet i on na radostech z království Božího. 
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David často přemýšlel o tomto svatém slibu - či smlouvě - kterou s ním Bůh uzavřel a píše o 

tom v Žalmech. Například v Žalmu 89, verš 4-5, čteme:  

 

„ řekls: Uzavřel jsem smlouvu se svým vyvoleným, přísahal jsem Davidovi, svému služebníku: 

Dám, že tvé potomstvo bude navěky stát pevně, já jsem zbudoval tvůj trůn pro všechna 

pokolení.“ 

 

David též říká o těchto věcech v Žalmu 16. Píše: 

 

„Proto se mé srdce raduje, moje sláva jásá, v bezpečí přebývá i mé tělo, neboť v moci podsvětí 

(t. j. hrob) mě neponecháš, nedopustíš aby se tvůj svatý rozpadl v prach.“ (verš 10, Kralická 

Bible) 

 

Tyto verše prorokují o Ježíši, Synu Božím - Svatém- který, se nerozpadne v prach, (porovnej, 

Skutky kapitola 2, verš 27) ale po třech dnech Bůh Syna vzkřísí. (Lukáš 24:6). 

 

Naděje do budoucna. 

 

Pavel říká v Listu Židům kapitola 11 verše 39-40: 

 

„A ti všichni, ačkoliv osvědčili svou víru, nedočkali se splnění toho, co bylo zaslíbeno, 

neboť Bůh, který zamýšlel pro nás něco lepšího, nechtěl, aby dosáhli cíle bez nás.“ 

 

Tak Abraham, Izák, Jákob a David a mnozí jiní věrní muži zemřeli vědíc, že v den návratu 

Ježíše Krista budou vzkříšeni a „dosáhnou cíle“ a tak získají věčný život všichni, kdo náleží 

Ježíšovi. 

 

Důležitý verš. 

 

Viděli jsme, že Ježíš Kristus je potomek Abrahama i potomek Davida. Uplně první verš 

Nového zákona začíná, 

 

„Listina rodu Ježíše Krista, syna Davidova, syna Abrahamova.“ 

 

Toto nám říká, že můžeme pochopit Nový Zákon jenom tehdy, když jsme přečetli a pochopili 

Starý Zákon. 

 

Souhrn. 

 

1) Bůh slíbil králi Davidovi potomka. 

2) Tento Syn, je Syn Boží. 

3) Boží Syn - bude vládnout na Davidově trůně navěky. 

4) Tento slíbený potomek - syn, je Ježíš Kristus. 

5) Když Pán Ježíš přijde, aby vládl, všichni věrní Boží služebníci dostanou věčný život a 

budou se podílet na Božím Království na zemi.  
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Christadelphian biblický korespondenční kurs – Číslo 11 

 

BIBLICKÉ UČENÍ O ŽIVOTĚ A SMRTI - 1 

 

Týdenní čtení -  1 Mojžíšova, kapitoly 36 - 38: 

List Jakubův, kapitoly 4-5. 

 

Čtení pro studium lekce -  Žalm 49: 

1 Mojžíšova kapitola 2. 

 

„Už nemohu dělat věci, které jsem dělal, když jsem byl mladý“ - jak často slyšíme tato slova. A 

jak pravdivá jsou! A nemusíme čekat, až nám bude 70, abychom zjistili, že nám ubývá sil! 

Dokonce už ve středním věku se nemůžeme pohybovat a myslet tak rychle, jak to šlo, když 

jsme byli mladí. 

 

Prožíváme svůj život tím, že stárneme a let nám přibývá a víme jistě - i když o tom přestaneme 

přemýšlet - že jednoho dne zemřeme. Jak pravdivá jsou slova žalmisty, když říká: 

 

„Počet našich let je sedmdesát roků, jsme-li při síle, pak osmdesát, a mohou se pyšnit leda 

trápením a ničemnostmi: kvapem uplynou a v letu odcházíme...“ (Žalm 90 verš 10). 

 

Všichni lidé zemřou. Bylo pravdivě řečeno, že jedinou jistou věcí v životě je, že jednoho dne 

zemřeme. 

 

První muž na zemi. 

 

Proč je to tak, že stárneme a umíráme? Abychom našli odpověď musíme se obrátit na první 

knihu Bible a přečíst si o prvním muži a ženě. 

 

Bůh stvořil svět jako velmi pěkné místo pro lidi k žití. Nejprve vytvořil rostliny a zvířata a pak, 

když bylo vše hotové, stvořil člověka. Říká nám to 1 Mojžíšova, kapitola 2, verš 7, 

 

„I vytvořil Hospodin Bůh člověka, prach ze země.“ 

 

Lidské tělo bylo zformováno s obdivuhodnou zručností. Představte si lidské tělo zformované, 

ale bez života ležet na zemi. Co se stalo potom? 

 

Hospodin Bůh vdechl Adamovi dech života: „...vdechl mu v chřípí dech života. A tak se stal 

člověk živým tvorem.“  (l Mojž. kap.2,verš 7). 

 

Člověk začal dýchat! Byl živý! Viděl, slyšel, myslel a cítil a zajisté byl nejúžasnější z věcí, 

které Bůh stvořil. 

 

„Bůh viděl, že všechno, co učinil, je velmi dobré....“ (l Mož. kapitola l,verš 31). 

 

Adam je osamělý. 

 

1 Mojžíšova kapitola 2, verš 8: 
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„A Hospodin Bůh vysadil zahradu v Edenu na východě a postavil tam člověka, kterého 

vytvořil.“ 

 

Adam - to bylo jméno, které dal Bůh tomuto muži - dohlížel na zahradu Boží. Bůh mu přikázal, 

že může jíst ovoce, z každého stromu, - kromě jednoho, který se nazýval „strom poznání 

dobrého a zlého“. Bůh jej varoval: 

 

„V den, kdy bys z něho pojedl, propadneš smrti.“ (1 Mojžíšova kapitola 2 verš 17). 

 

Adamovou společností byla jenom zvířata a ta nemohla myslet takovým způsobem, jak mohl 

on. Byl osamělý a Bůh řekl: 

 

„Není dobré, aby člověk byl sám. Učiním mu pomoc jemu rovnou.“ (l Mojžíšova 2:18). 

 

Přečtěte si ve verších 21-23, jak se Adam pro Evu obětoval, jak Bůh Adama uspal, vzal 

Adamovi jedno jeho žebro a zformoval z něho ženu - někoho, kdo by společně s ním sdílel 

život. 

 

Adam a Eva porušili Boží zákon. 

 

Přečteme si v 1 Mojžíšově, kapitola 3, verše 1 až 13 a uvidíte, jak Eva je svedena, když had jí 

dal myšlenku, že se jí otevřou oči a ona bude jako Bůh vševědoucí. A jak Adam rovněž 

neuposlechl Boha. 

 

Porušením Božího zákona zhřešili a jak jsme viděli, odplata za hřích je smrt. Adam a Eva to 

věděli rovněž, protože Bůh jim řekl: 

 

„V den, kdy bys z něho pojedl, propadneš smrti.“ 1 Mojž. kap.2, verš 17. 

 

Trest. 

 

Had byl potrestán za svůj podíl. Adam a Eva byli odsouzeni na smrt a vyhnáni ze zahrady. 

 

Ačkoliv pak žili ještě dlouhou dobu, stali se smrtelnými bytostmi, přesně jako my, unavili se, 

onemocněli a nakonec zestárli a zemřeli. Naplnila se Boží slova – „Prach jsi a v prach se 

obrátíš.“ (1 Mojž. kap.3,verš 19). 

 

Pamatujete si, jak Bůh, oživil Adama, po jeho stvoření? „....vdechl mu v chřípí dech života. 

Tak se stal člověk živým tvorem.“ (1 Mojžíš, kap.2,verš 7) 

 

Všechny lidské bytosti jsou živí tvorové, avšak když přestanou dýchat, jejich život vyprchá - 

stanou se mrtvými tvory. 

 

Jak říká Kazatel: 

 

„Živí totiž vědí, že zemřou, mrtví nevědí zhola nic a nečeká je žádná odměna, jejich památka je 

zapomenuta. Jak jejich láska, tak jejich nenávist a jejich horlení dávno zanikly a nikdy se již 

nebudou podílet na ničem, co se pod sluncem děje.“ (Kazatel, kapitola 9 verše 5-6). 

 

Nebo jak čteme v Žalmu 146, verše 3-4. 
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„Nedoufejte v knížata, v člověka u něhož záchrany není. Jeho duch odchází, on se vrací do své 

země, tím dnem berou za své jeho plány.“ 

 

Hřích a smrt na světě. 

 

Apoštol Pavel nám pomáhá porozumět, jak jsme tímto ovlivněni. V listu Římanům kapitola 5, 

verš 12 říká: 

 

„Skrze jednoho člověka totiž vešel do světa hřích a skrze hřích smrt: a tak smrt zasáhla 

všechny, protože všichni zhřešili.“ 

 

Adam a Eva se stali hříšníky. My jsme jejich děti a tak jsme též hříšnici. Naše lidská 

přirozenost, je náchylná k hříchu, ke všemu špatnému, či jak tomu říká Pavel, jsme od přírody 

„děti neposlušnosti“. Jako náš otec Adam hřešíme a proto musíme jako on zemřít. 

 

Není to naše chyba, že máme hříšnou podstatu a zajisté to není chyba Boží. Byla to chyba 

Adamova, a naše neštěstí... 

 

Viníme-li Boha, jsme velmi pošetilí. Měli bychom naopak, Bohu děkovat. Ano, děkovat, neboť 

konec konců nám dal možnost žít, na co ve skutečnosti nemáme žádné právo a měli bychom 

Bohu obzvláště děkovat, že nám ukázal cestu úniku z našeho nepříjemného stavu. My nejsme 

viněni za to, že jsme se narodili s hříšnou podstatou, ale máme velikou vinu, jestliže odmítáme 

Boží nabídku uniknout věčné smrti a jít cestou, která vede k věčnému životu. 

 

Souhrn. 

 

1) Bůh vytvořil Adama z prachu země. 

2) Oživil ho tím, že mu vdechl v chřípí dech života. 

3) Bůh dal Adamovi jedno přikázání. A varoval Adama, že jestliže přikázaní poruší, trest 

bude smrt. 

4) Adam a Eva neposlechli příkazu, překročili Boží přikázání a stali se smrtelnými bytostmi. 

5) Všichni lidé jsou potomky Adama, všichni jsou náchylní k hříchu, hřeší a proto všichni 

zemřou. 

6) Jak uvidíme v dalších 3 lekcích, Kristus přinesl lidem naději života věčného.
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Christadelphian biblický korespondenční kurs – Číslo 12 

 

BIBLICKÉ UČENÍ O ŽIVOTĚ A SMRTI - 2 

 

Týdenní čtení -   1 Mojžíšova, kapitoly 39-41: 

Jonáš, kapitoly 1-4. 

 

Čtení pro studium lekce -  Kazatel, kapitola 3. 

 

Láska k sobě. 

 

Bible mluví o veliké lásce Jonatana, syna krále Saula, k Davidovi. Bible uvádí, 

 

„Jonatan přilnul celou duší k Davidovi, zamiloval si ho jako sebe sama“ (1 Samuelova 

18,verš 1). 

 

Všichni máme rádi svoje vlastní duše, nebo těla. Apoštol Pavel řekl v Listu Efezským, kapitola 

5 a verš 1. 

 

„Nikdo přece nemá v nenávisti své tělo, ale živí je a stará se o ně. Tak i Kristus pečuje o 

církev.“  

 

Jestliže se nebudeme starat o sebe, nebudeme jíst a pít, zcela jistě brzy zemřeme. 

 

Ujištění hada. 

 

Ale většina z nás má sebe sama příliš ráda. Ano, přemýšlíme příliš mnoho o sobě. A snad to je 

ten důvod, že je těžké pro lidi uvěřit, že jsme jen prach, obyčejní smrtelníci, kteří jednoho dne 

zemřou, stejně tak jak umírají zvířata. A snad proto si lidé namlouvají, že smrtí jejich existence 

nekončí. 

 

Nejzchytralejší zvíře v zahradě Boží, had, řekl Evě: „Nikoliv, nepropadnete smrti“ (l Mojž. 

kap. 3,verš 4). 

 

Toto ujištění od hada byla lež! Ale přece Eva uvěřila raději jemu, než tomu, co řekl Hospodin. 

 

A mnozí lidé si pokaždé rádi zvolí raději uvěřit lži, a vymýšlet si různé druhy příběhů o tom, co 

se stane s nimi po smrti, než by uvěřili Božím slovům:  

 

„Prach jsi a v prach se navrátíš.“ (1 Mojžíšova kapitola 3 verš 19). 

 

Jako zvířata, která zahynou. 

 

Učení Bible je úplně jednoduché. Obraťte se ke Kazateli, kapitola 3 a čtěte 19 verš,  

 

„Vždyť úděl synů lidských a úděl zvířat je stejný: jedni jako druzí umírají, jejich duch (tělo) je 

stejný, člověk nemá žádnou přednost před zvířaty...“ 
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Když vidíte tělo mrtvého zvířete nepředstavujete si, že nejdůležitější část Z tohoto zvířete 

odešla do nebe. Víte zcela jistě, že celé zvíře, tak jak leží před vámi, je vše, celé zvíře, které 

žilo, dýchalo a pohybovalo se - a jakkoli bylo krásné - teď je mrtvé a je jenom mrtvé tělo. 

 

A právě tak je to i s lidmi. Když zemřou, všechno, všechno co zůstane, je jen tělo bez života. 

 

Všimli jste si verš 12 Žalmu 49, který říká: 

 

„Ale člověk, byť byl ve cti, nemusí ani noc přečkat: podobá se zvířatům jež zajdou.“ 

 

Podobá se zvířatům?? Ano, pisatel nás nenechává o tom pochybovat, neboť pokračuje ve verši 

21; 

 

„Člověk, byť ve cti, nemusí mít rozum, podobá se zvířatům, jež zajdou.“ 

 

Chybná představa. 

 

Mnozí lidé věří, že když zemřeme, existuje nějaká jiskérka života v nás, která pokračuje v žití. 

Myslí si, že člověk má „nesmrtelnou duši“, která bude žít navěky v nebi. Co tedy praví Bible? 

 

Bible jasně učí, že naše duše nejsou nesmrtelné. Skrze proroka Ezechiela Bůh nám říká: 

 

„Hle, mně patří všechny duše: jak duše otcova, tak duše synova jsou mé. Zemře ta duše, 

která hřeší“ (Ezechiel kap. 18 verš 4). 
 

Viděli jsme, co Bible míní, když učí o smrti. Míní úplný konec života, vše uhasne, takže mysl 

zanikne a tělo se rozkládá a navrátí se v prach. 

 

Jiskra naděje! 

 

Snad máte pocit, že byste nejraději Bibli zavřeli a tento papír odhodili do koše. Ale počkejte 

chvíli! Bible jest Božím Slovem a co říká, je pravda! A nic jiného než Pravda! Byli bychom 

velmi, velmi bláhoví, kdybychom odmítli uvěřit pravdě jenom proto, že není velice příjemná. 

 

Ta stejná Bible, která učí, že smrt je tvrdá skutečnost, říká nám také, že existuje naděje i po 

smrti - naděje zmrtvýchvstání. Pánu Ježíši byl navrácen život, jeho tělo bylo vzkříšeno, a 

přijde den, kdy ti, kteří patří Kristu, vstanou z mrtvých jako On. 

 

Ale to je již předmětem další lekce! 

 

Souhrn. 

 

1) Bible učí, že lidé když zemřou, pominou a jejich těla (duše) se navrátí v prach, s lidmi je to 

jako ze zvířaty. Všechno vzniklo z prachu, a vše se v prach navrací. 

2) Bible nám nedává žádnou naději, že půjdeme do nebe. 

3) Když se Ježíš vrátí na zemi, aby obnovil Království Boží, přivede k životu ty, kteří v Něho 

věří. 

 

oOo 
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Peklo - kde je? 

 

Bible nám říká, 

 

„Nebesa, ta patří Hospodinu, zemi dal však lidem.“ (Žalm 115, verš 16) 

 

Víme, že nebe je kde Bůh sídlí, kde je Jeho domov. A víme, že Bůh stvořil zemi jako domov 

pro lidi. Ale co peklo? Kde je a kdo v něm žije? 

 

Viděli jsme již, že když je člověk mrtev, obrací se v prach země. Nemůže nic, ani myslet ani 

cítit - nemá více života než hmyz, který si rozmačkal mezi prsty. 

 

Někteří lidé se domnívají, že hříšníci jsou posláni po své smrti, do místa trestu, které se nazývá 

„peklo“. 

 

Ale podívejme se, co o tom říká Bible. 

 

Starý Zákon byl napsán v jazyku hebrejském a potom teprve přeložen do českého jazyka. 

Hebrejské slovo „stol“ znamená „zakryté místo“ nebo hrob - a toto slovo „šiol“, bylo 

přeloženo na některých místech v Bibli jako peklo, podsvětí, propast, říše mrtvých, jáma, hrob. 

A všechna tato slova, včetně pekla, jsou jedno místo - hrob. 

 

Podsvětí. 
 

Starý Zákon byl napsán v hebrejštině, Nový Zákon byl napsán v řečtině. Řecké slovo „hádes“ 

vyjadřuje přesně to stejné, co „šeol“ v hebrejštině, „zakryté místo“ neboli hrob. Toto slovo 

„hádes“, bylo přeloženo v Novém Zákoně jako slovo - peklo, podsvětí, říše smrti, propast, 

propasti podsvětí, brány pekel. 

 

Zjevení Janovo, kapitola 1 a verš 18: 

 

„ten živý: byl jsem mrtev - a hle, živ jsem na věky věků. Mám klíče od smrti i hrobu“ (všimni si 

dodatek v Bibli, dole, poznámka K-pekla) Slovo „hádes“ přeloženo zde jako slovo hrob, nebo 

peklo. Určuje jedno místo - hrob. 

 

Tak čteme o Ježíšovi, že:  

 

„... neboť mně nezanecháš v říši smrti, nedopustíš, aby se tvůj Svatý rozpadl v prach...“ 

(Skutky 2, verš 27). Ježíš nebyl zanechán v hrobě. Třetího dne byl vzkříšen. 

 

A co pekelný neuhasitelný oheň? 

 

V Markovi, kapitola 9, verš 43 čteme: 

 

„Lépe je pro tebe vejdeš-li do života zmrzačen, než abys šel s oběma rukama do pekla, do ohně 

neuhasitelného.“ 

 

V Novém Zákoně, který byl napsán nejprve Řecky, se vyskytuje slovo „Gehena“. 
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Toto slovo bylo přeloženo do češtiny jako „Ohnivé peklo“ nebo „peklo, ohně neuhasitelného“ 

místo, kde červ neumírá a oheň neuhasne. Ve skutečnosti se jedná o místo nazvané ve Starém 

Zákoně, údolí syna Hinomova, (Jeremiáš 7 kapitola verš 31 -34). 

 

Gehena je jméno pro údolí, těsně za Jeruzalémem - místo, které bylo dobře známé Židům, kteří 

naslouchali kázáním Krista. Bylo to místo, kde se pálily odpadky z města, a proto tam bylo 

plno červů a oheň stále hořel, nikdy nehasl. V dobách obléhám a války se tam pálila i těla 

mrtvých. 

 

Bylo to místo zkázy: a tak „hodit do Geheny“ znamenalo zcela zničit. 

 

V Markovi, kapitola 9, verš 43 Pán Ježíš varoval lidi, aby se stranili všeho, co je odvádělo pryč 

od Boha a tím se vyhnuli úplnému zničení - zničení věčnou smrtí. 
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Christadelphian biblický korespondenční kurs  

 

OTÁZKY LISTU ČÍSLO 4 

 

Tyto otázky jsou k lekci číslo 10, 11a, 12. 

 

Otázky k Lekci číslo 10. 

 

1) Co král David si přál udělat pro Hospodina Boha? 

  

 

 

 

2) Proč byl potomek - který byl Davidovi slíbený od Boha - neobyčejný, odlišný od 

kteréhokoliv jiného člověka? 

  

 

 

 

3) Vypište verše, které dokazují, že tento Davidovi slíbený potomek bude kralovat navěky. 

 

 

 

 

 

Otázky k Lekci číslo 11. 

 

1) Popište, jak první muž - Adam - byl vytvořen. Co Adama oživilo? 

  

 

 

 

2) Jak Adam a Eva byli potrestáni, když překročili Boží zákon? Boží přikázání znělo: „Ze 

stromu poznání dobrého a zlého však nejez.“ 

 

 

 

 

3) Jak my jsme tím postiženi? 

 

 

 

 

 

 

 

 

Otázky k Lekci číslo 12. 

  

1) Co se stane s člověkem, když zemře? Znáš verše z Bible, které to vysvětlují? 
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2) Jakou má člověk Naději, věří-li v Krista? 

 

 

 

 

3) Co znamená slovo „Peklo“ v Bibli? Jak tomu rozumíš? 

 

 

 

 

 

 

Vysvětli: Matouš kapitola 5 a verš 30: 

 

„A jestliže tě svádí tvá pravá ruka, utni ji a odhoď ptyč, neboť je pro tebe lépe, aby zahynul 

jeden z tvých údů, než aby se celé tvé tělo dostalo do pekla.“ 

 

Co toto „peklo“ znamená? Kam se tělo dostane? 
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Christadelphian biblický korespondenční kurs – Číslo 13 

 

ZMRTVÝCHVSTÁNÍ. 

 

Týdenní čtení -  1 Mojžíšova, kapitoly 42-44: 

List Filipským, kapitoly 1-2. 

 

Čtení pro studium lekce -  1 List Korintským, kapitola 15. 

 

Slovo „zmrtvýchvstání“ znamená navrácení zpět do života. Jistě to byla nejúžasnější událost, v 

historii světa, když Ježíš Kristus, pomocí Boží síly, vstal z mrtvých po třech dnech v hrobě. 

 

Když Ježíše jeho učedníci uviděli, jednoduše nemohli pro samou radost, věřit vlastním očím. 

Mysleli, že je to duch, ale Ježíš jim řekl: 

 

„,Podívejte se na mé ruce a nohy: vždyť jsem to já. Dotkněte se mne a přesvědčte se: duch 

přece nemá maso a kosti, jako to vidíte na mně.‘ To řekl a ukázal jim ruce a nohy. Když tomu 

pro samou radost nemohli uvěřit a jen se divili, řekl jim: ‚Máte tu něco k jídlu?‘ Podali mu kus 

pečené ryby. Vzal si a pojedl před nimi.“ (Lukáš, kapitola 24, verše 39-43). 

 

Nakonec se přesvědčili, že to co je psáno v Písmu Svatém (Starém Zákoně) se naplnilo. Ježíš 

Kristus byl vzkříšen. Žije! A Bůh mu dal věčný život. V Zjevení, kapitola 1, verš 18 čteme 

Ježíšovo řčení, „a hle, živ jsem na věky věků.“ 

 

Ježíš vzkřísí své následovníky. 

 

Ježíš učil své učedníky, že i oni budou vzkříšeni. Podívejte se opět na verš, který jsme právě 

citovali. Ježíš řekl: „Já jsem první i poslední, ten živý“ byl jsem mrtev - a hle, živ jsem na věky 

věků. Mám klíče od smrti i hrobu (Zjevení, kapitola 1, verš 18). 

 

Nyní, jestliže máte klíče ke dveřím, znamená to, že je můžete otevřít. Ježíš má klíče k záhrobí. 

Jinými slovy, Ježíš má sílu otevřít hroby a vysvobodit ty, kteří tam byli pochováni. 

 

Tato síla mu byla dána Bohem -Otcem. Čtete v Janovi, kapitola 5, verše 20-29. Obzvláště si 

dobře všimněte verše 21, který říká:  

 

„Jako Otec mrtvé křísí a probouzí k životu, tak i Syn probouzí k životu ty, které chce.“ 

 

Probudit znamená oživit: a Bůh dal Ježíši sílu k oživení mužů i žen. 

 

Naděje pro všechny věrné. 

 

Věřící po věky umírali, těšíce se na den vzkříšení! Na den, kdy vstanou z mrtvých. Pavel nám 

říká o některých z nich, že:  

 

„...zemřeli ve víře, i když se splnění slibů nedožili.“ (Židům, kapitola 11, verš 13). 

 

Dále říká o těchto lidech, kteří: 
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„...nedočkali se splnění toho, co bylo zaslíbeno, neboť Bůh, který zamýšlel pro nás něco 

lepšího, nechtěl, aby dosáhli cíle bez nás“ (List Židům, kap. 11, verše 39- 40). 

 

Z těchto veršů vidíme, že dar věčného života bude dán všem pravým věřícím ve stejné době. 

 

První křestané se též těšili na tuto dobu. Když někdo zemřel, říkali, že „usnul“, protože tak, jak 

se lidé probouzejí ze spánku, tak i učedníci budou „probuzeni“ ze smrti. V Evangelium podle 

Jana kapitola 11, verš 11 až 14 Pán Ježíš řekl: „Náš přítel Lazar usnul“ (verš 11). 

 

Kdy se uskuteční zmrtvýchvstání? 

 

Téměř 2000 let uplynulo od doby, kdy Ježíš vstal z mrtvých. Kdy vzkřísí ty, kteří „zemřeli ve 

víře“? 

 

Tuto otázku nám odpovídá apoštol Pavel. V 1 Listu Korintským, kapitola 15 nám říká: 

 

„..jako v Adamovi všichni umírají, tak v Kristu všichni dojdou života. Každý v daném 

pořadí: první vstal Kristus, potom při Kristově příchodu vstanou ti, kdo jsou jeho.“ 

(verše 22 - 23). 
 

Víme již, že Ježíš se vrátí, aby ustavil Království Boží a vládl nad celým světem. A když Pán 

Ježíš přijde, v tento čas, vzkřísí mrtvé. Těm, kteří byli věrní, bude dán věčný život a potom 

bude jim dána velká výsada, budou pomáhat Ježíšovi při vládě na zemi, jak to čteme ve 

Zjevení, kapitola 5, verše 9-10. Zde čteme slova písně, která se bude zpívat v ten den: 

 

„...protože jsi byl obětován, svou krví si Bohu vykoupil lidi ze všech kmenů, jazyků, národů a 

ras a učinil je královským kněžstvem našeho Boha: a ujmou se vlády nad zemí.“ 

 

Někteří budou naživu, když přijde Pán Ježíš. 

 

A co ti věřící, kteří budou naživu, když se Ježíš vrátí? Ježíš řekl, že když přijde:  

 

„...vyšle své anděly s mohutným zvukem polnice a ti shromáždí jeho vyvolené od čtyř úhlů 

světa, od jedněch konců nebes ke druhým.“ (Matouš, kapitola 24, verš 31). 

 

V 1 Listu Tesalonickým kapitola 4, verše 14-17 Pavel říká o tom trochu víc. Říká:  

 

„Věříme-li, že Ježíš zemřel a vstal z mrtvých, pak také víme, že Bůh ty, kdo zemřeli ve víře v 

Ježíše přivede spolu s ním k životu. Toto vám říkáme podle slov Páně: My živí, kteří se 

dočkáme příchodu Páně, zesnulé nepředejdeme. Zazní povel, hlas archanděla a zvuk Boží 

polnice, sám Pán sestoupí z nebe a ti, kdo zemřeli v Kristu, vstanou nejdříve: potom my živí, 

kteří se toho dočkáme, budeme spolu s nimi uchvácení v oblacích vzhůru vstříc Pánu. A pak už 

navždy budeme s Pánem.“ 

 

Mrtví budou vzkříšeni, živí budou shromážděni spolu a všichni se zjeví před Pánem Ježíšem. 

Předtím, než věrným dá věčný život, musí být soud - ale o tom budete více slyšet v budoucí 

lekci. 
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Znovu si přečtěte 1 List Korinským, kapitola 15, verše 51-58. Zde apoštol mluví o době, kdy 

pravým věřícím bude dán velký dar věčného života, anebo - jak to nazývá Pavel - nesmrtelnost. 

Protože se těšíme na tu dobu, apoštol Pavel nás nabádá, říká nám abychom byli: 

 

„... pevní, nedejte se zviklat, buďte stále horlivější v díle Páně.“ 
 

Několik bodů k zapamatování. 

 

1) Pán Bůh dal Ježíšovi sílu vzkřísit mrtvé. 

2) A udělá to, když se vrátí na zem. 

3) Současně shromáždí ty, „v Kristu“, kteří budou při jeho příchodu naživu. 

4) Všem, kteří byli věrní, dá věčný život a budou žít a vládnout s Pánem Ježíšem.  
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Christadelphian biblický korespondenční kurs – Číslo 14 

 

SOUDNÁ STOLICE. 

 

Týdenní čtení -   1 Mojžíšova, kapitola 45 - 47:  

List Filipským, kapitoly 3 - 4. 

 

Čtení pro studium lekce -  Matouš, kapitola 25. 

 

Té noci, kdy Jidáš zradil Pána, Pán Ježíš mu dal poslední varování:  

 

„běda tomu, který Syna člověka zrazuje. Pro toho by bylo lépe, kdyby se byl vůbec nenarodil.“ 

(Marek, kapitola 14, verš 21.) 

 

Tím, že Jidáš zradil, svobodně se rozhodl a dobrovolně se obrátil proti Pánu Ježíši a sám si 

vybral cestu špatnosti. V každé generaci byli lidé, kteří vědomě, ze svého rozhodnutí se 

odvrátili od Boha a vybrali si cestu hříšnosti. Tito lidé musí nést odpovědnost za to, že milovali 

tmu více než světlo. Zasluhují přísné odsouzení. Proto řekl Ježíš o Jidášovi: 

 

„Pro toho by bylo lépe, kdyby se byl vůbec nenarodil.“ 

 

Soud musí být. 

 

Když o tom budeme přemýšlet, budeme vidět nutnost soudu lidí po zmrtvýchvstání. 

 

Bůh je milující, ano: ale je i spravedlivý, svatý a moudrý. Nemohl by dát věčný život těm, kteří 

pohrdli Jeho láskou, nesnažili se Mu sloužit a poslouchat Jej, i když věděli, že Syn Boží zemřel 

za ně. 

 

Pavel v Listu Římanům, kapitola 14, verš 10 říká:  

 

„Všichni přece staneme před soudnou stolicí Boží .“ 

 

A opět píše v 2 Listu Korintským, kapitola 5, verš 10: 

 

„Vždyť se všichni musíme ukázat před soudným stolcem Kristovým, aby každý dostal odplatu 

za to, co činil ve svém životě, ať dobré či zlé.“ 

 

Spravedlivý soudce. 

 

Když se Ježíš vrátí, vzkřísí mrtvé a shromáždí Své následovníky, spolu s těmi, kteří budou v té 

době žít. Přijde čas soudu. Po soudu těm, kteří budou přijati, bude dán věčný život a Ježíš jim 

řekne, jak se dočtete v Matoušovi, kapitola 25, verš 34:  

 

„Pojďte, požehnaní mého otce, ujměte se království, které je vám připraveno od založení 

světa.“ 

 

Bůh pověřil, jeho Syna Ježíše aby, byl soudcem. V Janovi kap. 5, verše 28-30, kde Ježíš hovoří 

o zmrtvýchvstání, čteme:  
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„... přichází hodina, kdy všichni v hrobech uslyší Jeho hlas, a vyjdou: ti, kdo činili dobré, 

vstanou k životu, a ti, kdo činili zlé vstanou k odsouzení. Sám od sebe nemohu dělat nic: jak mi 

Bůh přikazuje, tak soudím a můj soud je spravedlivý, neboť nehledám vůli svou, ale vůli toho, 

který mně poslal.“ 

 

Bude soudit s moudrostí, kterou mu dal Bůh. V Izajášovi, kapitola 11, verše 3 až 4 čteme:  

 

„Nebude soudit podle toho, co vidí oči, nebude rozhodovat podle toho, co slyší uši, nýbrž bude 

soudit nuzné spravedlivě, o pokorných v zemi bude rozhodovat podle práva.“ 

 

Lidé mohou soudit podle toho, co vidí a slyší: ale Pán Ježíš bude znát srdce lidí a nebude ve 

svém soudu dělat chyby. 

 

Kdo bude před soudnou stolicí? 

 

Ti, kteří skrze víru, přijali milostivou Boží nabídku k věčnému životu a kteří byli pokřtěni ve 

jméno Kristovo, budou shromážděni před soudnou stolici Kristovu. Ale nebudou jediní. Budou 

tam také věrní mužové z dob Starého Zákona. A samozřejmě, že tam budou i ti, kteří nebyli 

věrní. V Listu Židům kap. 10, verše 26-27 čteme:  

 

„Jestliže svévolně hřešíme i po tom, když jsme poznali pravdu, nemůžeme počítat s žádnou 

obětí za hříchy, ale jen s hrozným soudem a žárem ohně, který stráví Boží odpůrce.“ 

 

Ti, kteří nikdy nepoznali pravdu o živém, jediném Bohu a Jeho synu Ježíši Kristu, nebudou 

vzkříšeni k soudu. Snad se pamatujete na verše 20-21 ze Žalmu 49 které praví o takovém 

člověku:  

 

„musí se přidat k pokolení svých otců, kteří nikdy nezahlédnou světlo. Člověk, byť byl ve cti, 

nemusí mít rozum (rozumět - poznat), podobá se zvířatům, jež zajdou...“ 

 

(Když čtete v Izajášovi, kapitola 26, verše 13 -14 uvidíte, že učí totéž.) 

 

Co se stane se zavrženými? 

 

Viděli jsme, že ti, kteří přijdou před soudnou stolici Kristovu, budou rozděleni do dvou skupin. 

Kristus některé přijme, jiné zavrhne. Věčný život dá těm, které přijme. 

 

Ale co se stane odmítnutým? Jaký bude jejich trest? 

 

Nevíme všechny podrobnosti jejich trestu. Něco je ale jisté. Nejdříve budou přinuceni spatřit, 

jak bláhoví byli: uvědomí si, co ztratili a to způsobí muka jejich mysli. O těchto lidech Ježíš 

řekl: 

 

„Tam bude pláč a skřípění zubů, až spatříte Abrahama, Izáka a Jákoba i všechny 

proroky v Božím Království a vy budete vyvrženi ven“ (Lukáš, kap. 13,verš 28). 

 

Nakonec tito lidé budou úplně zničeni. Ježíš přirovnal Soud k žatvě, kde se zrní oddělí od 

plevelu. Zrní je pečlivě uchováno. Ale plevel je zničen v ohni (Matouš kap. 13, verše 36-43). 

 

Pavel učí též: 
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„...zjeví se Pán Ježíš z nebe se svými mocnými anděli, aby v plameni ohně vykonal trest na 

těch, kteří neznají Boha a na těch kteří odpírají poslušnost evangeliu našeho Pána Ježíše. Jejich 

trestem bude věčná záhuba daleko od Pána a slávy jeho moci.“ (2 Tesalonickým, kapitola 1, 

verše 7-9). 

 

Láska nebo strach.  

 

Zdá se, že jsou jisté pasáže, které nás varují, abychom nebyli příliš sebejistí, jak dopadneme 

před soudnou stolicí: 

 

A zase na druhé straně jsou texty, které nás povzbuzují, abychom byli plni důvěry. Není v tom 

žádný protiklad. Nemusíme mít žádnou důvěru - v sebe: musíme mít nespoutanou důvěru - v 

zachraňující moc a lásku Boží. 

 

Ač můžeme začít tím, že se budeme bát Boha, postupně se Otce Nebeského naučíme milovat a 

úplně mu věřit. A tak Jan říká: 

 

„V tom jeho láska k nám dosáhla cíle, že máme plnou jistotu pro den soudu“ (1 List 

Janův, kap. 4, verš 17). 

 

„Láska nezná strach: dokonalá láska strach zahání“ (1 List Janův, kap. 4, verš 18). 

 

 

Shrnutí. 

  

1) Jednoho dne bude soud. 

2) Soud nastane až Pán Ježíš se vrátí na zem. Po vzkříšení mrtvých. 

3) Všichni, kdo znali pravdu Boží, budou shromážděni k soudu. 

4) Ti, kteří budou přijati u Kristovy Soudcovské stolice, dostanou věčný život. 

5) Ti, kdo budou zavrženi, budou trpět mukami svědomí a čeká je věčná záhuba.
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Christadelphian biblický korespondenční kurs – Číslo 15 

 

OTEC A SYN. 

 

Týdenní čtení -  1 Mojžíšova, kapitoly 48-50: 

1 List Petrův, kapitoly 1-3. 

 

Čtení pro studium lekce -  Izajáš, kapitola 45. 

 

Jednou, když se Ježíš modlil ke Svému Otci, použil tato slova: 

 

„A život věčný je v tom, když poznají Tebe, jediného pravého Boha a toho, kterého jsi poslal, 

Ježíše Krista.“ (Jan, kapitola 17 a verš 3) 

 

Proto musíme znát Boha Otce a Jeho Syna, Pána Ježíše Krista. Věčný život závisí na této 

znalosti. 

 

A jak jinak se můžeme dovědět o Bohu a Pánu Ježíši Kristu, než čtením Bible? Nemůžeme 

vědět něco o Bohu, pokud nestudujeme poselství, které nám On sám dal. 

 

Hospodin Bůh řekl: 
 

„Mé úmysly nejsou úmysly vaše a vaše cesty nejsou cesty moje, je výrok Hospodinův. Jako 

jsou nebesa vyšší než země, tak převyšují cesty mé cesty vaše a úmysly mé úmysly vaše.“ 

(Izajáš, kap. 55, verše 8-9). 

 

Jeden Bůh a Otec všech. 

 

Co se můžeme z Bible o Bohu dozvědět? Prorok Izajáš zaznamenal co Bůh řekl: 

 

„Pamatujte na to, co bylo na začátku od věků! Já jsem Bůh a jiného už není....“ (Izajáš 46,verš 

9). Když apoštol Pavel psal Timoteovi, říká o něm:  

 

„požehnaný a jediný Vládce, Král králů a Pán pánů. On jediný je nesmrtelný a přebývá v 

nepřístupném světle: jeho nikdo z lidí neviděl a nemůže uvidět.“ (1 List Timoteovi, kap. 6, 

verše 15-16.) 

 

Kdyby Bible mluvila jen o Boží síle a svatosti, samozřejmě bychom se Boha báli, ale mohli 

bychom pokládat za těžké milovat našeho stvořitele. Ale Bůh nám ukázal, že je také laskavý a 

milosrdný. 

 

Když Mojžíš vedl „děti Izraele“ přes pustinu, ztrácel odvahu těžkostmi, kterým musel čelit: a 

aby nabyl odvahu, modlil se tedy k Bohu, říkajíc:  

 

„Dovol mi spatřit tvou slávu.“ 

 

Čteme o tom v 2. Mojžíšově Knize, kap. 33, verše 17 -23 a též kap. 34, verše 6-7, kde Bůh 

zjevil Mojžíšovi svůj charakter, těmito slovy:  
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„Hospodin, Hospodin! Bůh plný slitování a milostivý, shovívavý, nejvýš milosrdný a 

věrný.“ 

 

Když uvažujeme o Boží dobrotivosti, můžeme říci se žalmistou:  

 

„Dobrořeč má duše, Hospodinu, celé nitro mé, jeho svatému Jménu!“ (Žalm 103, verš 1). 

 

Syn Boží. 

 

Bůh, od počátku, naplánoval narození svého Syna, aby byl našim spasitelem. Ve Starém 

Zákoně je mnoho proroctví která předpovídají narození Pána Ježíše. Jedno je v Izajášovi, 

kapitola 7, verš 14, kde čteme:  

 

„Hle, dívka počne a porodí syna a dá mu jméno Immanuel.“ 

 

Immanuel znamená v hebrejském jazyku „S námi Bůh“ a Bůh zde tedy slibuje Syna, který 

bude od Boha a který bude Boha representovat. 

 

A tak se i stalo. Jak říká apoštol Pavel: 

 

„Když se však naplnil stanovený čas, poslal Bůh svého Syna, narozeného z ženy podrobeného 

zákonu.“ Galatským, kap. 4, verš 4. 

 

Před Ježíšovým narozením, anděl řekl Jeho matce:  

 

„Sestoupí na tebe Duch svatý a moc Nejvyššího tě zastíní: proto i tvé dítě bude svaté a bude 

nazváno Syn Boží.“ (Lukáš kap. 1, verš 35.) 

 

Předtím, než začal kázat, byl Ježíš pokřtěn v řece Jordánu. V té chvíli mu Bůh dal Ducha 

Svatého, což značilo, že měl neomezenou moc (sílu Ducha Svatého) a Bůh mu řekl: 

 

„Ty jsi můj milovaný Syn, tebe jsem si vyvolil.“ Marek, kapitola 1, verš 11. 

 

Přirozenost Krista. 
 

Protože byl Ježíš zrozen z ženy, měl tělo, přirozeně lidské jako máme my. V Listu Židům, 

kapitola 2, verš 14 až 17 čteme:  

 

„.....i on se stal jedním z nich...“ a dále:  

 

„Proto musel být ve všem jako jeho bratři.“ 

 

Ano, před svým vzkříšením byl Ježíš jako my, (Po zmrtvýchvstání mu bylo Otcem 

Nebeským dáno mocné nesmrtelné tělo) 

 

Protože však Ježíš byl Syn Boží, měl dokonalé myšlení. Jeho charakter byl dokonalý, přestože 

měl slabou lidskou přirozenost, která je náchylná k hříchu, jeho vlastnosti byli dokonalé. 

Jeho myšlení ryzí. A proto Ježíš, syn Boží nehřešil. 
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Nesprávný názor. 

 

Mnozí lidé, opomenuli učení Bible o Bohu a tak uvěřili v něco, co se nazývá „Trojjedinost 

Boži“. Říkají nám, že Bůh Otec jeho Syn, Ježíš, a Duch Svatý, Boží síla, jsou tři osoby a 

všechny jsou rovnocenné. (O Duchu Svatém budeme hovořit v budoucí lekci). A učí, že tyto tři 

osoby jsou jediný pravý a věčný Bůh. 

 

Slovo „Trojjedinost“ ani fráze „Bůh Syn“ se v Bibli nevyskytují. Skutečně, celá myšlenka 

odporuje učení Bible. 

 

Tak, jako syn nikdy nemůže být rovnocenný s otcem stejně tak, Ježíš se nikdy nemůže rovnat 

Bohu - Otci. Nikdy nežádal rovným být, ale ve všem, závisel na Svém Otci. 

 

Ježíš řekl: 

 

„Syn nemůže sám o sobě činit nic než to, co vidí činit Otce“ (Jan, kap. 5,verš 19).. 

 

Je pravda, že Ježíš jednou řekl: „Já a Otec jsme jedno“ (Jan, kap.10, verš 30). 

 

Ale i my přece říkáme, že jsme jedno s někým, s kým dokonale souhlasíme. Jestliže naše 

myšlenky jsou zajedno. 

 

V tomto smyslu byl Ježíš také jedno se svými učedníky, protože se modlí v Janovi kapitola 

17, verš 21: 

 

„aby všichni (učedníci) byli jedno jako ty, Otče, ve mně a já v tobě, aby i oni byli v nás.“ 

 

 

Obraťte na 1 List Korintským, kap. 15 a čtěte verše 24 až 28. Všimněte si zvláště verše 28 

 

„Až mu bude podřízeno všecko, pak i sám Syn se podřídí tomu, kdo mu všecko podřídil, 

a tak bude Bůh všecko ve všem.“ 

 

Tento verš nám říká, že dokonce i na konci svého 1000 -letého panování na zemi bude Ježíš 

podřízen svému Otci: a Bůh sám bude vše ve všem. 

 

Odkud přišla víra ve „Svatou Trojici“? (Trojjedinost Boží) 
 

Prvotní křestané v trojjedinost nevěřili. Věřili tomu, co učila Bible - že je. zde; 

 

„JEDEN BŮH a JEDEN prostředník mezi Bohem a lidmi, člověk KRISTUS JEŽÍŠ.“ (1 

List Timoteovi kapitola 2, verš 5). 
 

A uplynulo více než tři sta let po Ježíšově narození, než křestané začali věřit ve „Svatou 

Trojici.“ Tato víra nebyla založena na učení Bible, ale na bájích starověkých Reků, kteří 

nevěděli nic o jediném pravém Bohu. 
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Pravá víra prvotních křestťnů. 

 

V Apoštolském Vyznám víry, které bylo sepsané přibližně 100 roků po nanebevstoupení Pána 

Ježíše, a které ustanovuje víru prvních křesťanů, čteme:  

 

„Věřím v Boha Otce všemohoucího, Stvořitele nebe i země a v Ježíše Krista, Syna jeho 

jediného, našeho Pána, který byl počat z Ducha svatého.“ 

 

Toto je správné pravdivé učení - učení Bible Svaté. 

 

 

Souhrn. 

 

1) Je jen jeden Hospodin Bůh, stvořitel nebe a země a všeho kolem nás! 

2) Hospodin Bůh, není „tři rozdílné osoby v jednom“. Tvrzení o trojjedinost není v Bibli. 

3) Pán Ježíš Kristus není Bůh: je Synem Božím. 

4) Ježíš je člověk, ale nedá se srovnat s kterýmkoliv jiným člověkem. Jeho myšlení bylo od 

Boha. 

5) Jeho narození bylo velikým zázrakem, protože Jeho matka byla panna a protože Ježíšův 

Otec byl - Hospodin Bůh Všemohoucí.  

http://www.cbm.org.uk/cbm.htm
http://www.acbm.org.au/


http://www.cbm.org.uk/cbm.htm 

http://www.acbm.org.au/ 

 

 

Christadelphian biblický korespondenční kurs  

 

OTÁZKY LISTU ČÍSLO 5 

 

Tyto otázky jsou k lekci číslo 13, 14 a 15. 

 

Otázky k Lekci číslo 13. 

 

1) Najděte verš v Bibli, který dokazuje, že Ježíš vzkřísí mnohé mrtvé, když přijde zpět na zem. 

  

 

 

 

2) Proč se v Bibli někdy mluví o mrtvých, že jako jen „spí“? 

  

 

 

 

3) Jaká bude práce spravedlivých po vzkříšení a soudu? (Matouš 25:34) 

 

 

 

 

 

Otázky k Lekci číslo 14. 

 

1) Vypište verš z Bible, dokazující že bude den soudu. 

 

 

 

 

2) Kdy bude tento den soudu? (Víme už, že čas zná jen Otec - Skutky 1 kapitola, verš 7) 

 

 

 

 

3) Kdo bude Soudce? A kdo souzený?

http://www.cbm.org.uk/cbm.htm
http://www.acbm.org.au/


http://www.cbm.org.uk/cbm.htm 

http://www.acbm.org.au/ 

 

 

Otázky k Lekci číslo 15. 

  

1) Jak můžeme poznat, jediného pravého Boha? 

  

 

 

 

2) Jak rozumíš tomu, že Ježíš je syn Boží? 

  

 

 

 

3) Napiš verš, který praví, že Hospodin Bůh je větší než Ježíš.
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Christadelphian biblický korespondenční kurs – Číslo 16 

 

DUCH SVATÝ 

 

Týdenní čtení -   2 Mojžíšova, kapitoly 1-6: 

1 List Petrův, kapitoly 4-5. 

 

Čtení pro studium listu -  Žalm 51. 

 

Síla, kterou není možné měřit. 

 

„Na počátku stvořil Bůh nebe a zemi.“ Zamyslete se nad tím, kolik práce dá postavit dům. 

Uvědomte si, kolik to chce plánování, příprav, práce pro zručné muže různých oborů, a všichni 

pracují společně. Kolik to jen dá přemýšlení a energie! Jaké množství energie a myšlenek to 

vyžaduje! 

 

Kolik přemýšlení, kolik moudrosti a energie potom bylo zapotřebí na vytvoření nebe a země. 

Odkud se vzala ta síla na tuto úžasnou práci? Odpověď najdeme v Žalmech:  

 

„Nebesa byla učiněna Hospodinovým slovem, dechem jeho úst pak všechen jejich zástup ..... 

Co On řekl, to se stalo, jak přikázal, tak vše stojí“ (Žalm 33, verše 6 až 9). 

 

Duch Boží. 

 

Síla Boží je síla, kterou Bůh používá na vytvoření a udržování všeho kolem nás. V Bibli se tato 

síla nazývá „duch Boží“. Tak čteme v 1 Mojžíšově kap. 1, verš 2:  

 

„Ale nad vodami vznášel se duch Boží.“ Pomocí této síly Bůh oživil Adama. Vdechl mu dech 

života (1 Mojž., kap. 1, verš 7). A v Jobovi, kap. 26, verš 13: 

 

„Jeho duch dal nebesům velkolepost.“ 
 

„A duch Hospodinův se Davida zmocňoval od onoho dne i nadále“ (1 Sam. 16:13). 

 

Síla Boží byla rovněž použita k tomu, aby řídila myšlenky těch, kteří psali Bibli. Nezapisovali 

své vlastní myšlenky, nýbrž byli vedeni Bohem k tomu, aby psali Jeho Slova. Tak čteme v 2 

Listu Petrově kap. 1, verš 21: 

 

„Nikdy totiž nebylo vyřčeno proroctví z lidské vůle, nýbrž z popudu Ducha svatého mluvili 

lidé, poslaní od Boha.“ 

 

Mluvíme-li o „proroctví“, obvykle tím myslíme, předvídání budoucnosti. Ale v Bibli je slovo 

„proroctví“ ve skutečnosti slovo Boží, ať už je to slovo o minulosti, přítomnosti, nebo 

budoucnosti. 

 

Snad jste si v Petrových slovech všimli, že Boží duch se nazývá „svatý duch“. Slovo „svatý“ 

znamená „vyhrazen“ pro speciální záměr. 
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Duch svatý a Pán Ježíš Kristus. 

 

Byl to Duch svatý, který způsobil narození Pána Ježíše. Tak anděl řekl Marii: 

 

„Sestoupí na tebe Duch svatý a moc Nejvyššího tě zastíní: proto i tvé dítě bude svaté a bude 

nazváno Syn Boží.“ (Lukáš kap. 1, verš 35.) 

 

Vidíte zde, že „Duch svatý“ a „moc Nejvyššího“ je jedno a to samé. 

 

Při svém křtu v řece Jordáně byl Ježíšovi dán Duch svatý bez míry. V Janovi, kap. 3, verš 34 

čteme: 

 

„Ten koho poslal Bůh, mluví slova Boží, neboť Bůh udílí svého ducha v plnosti.“ 

 

Ježíš dostal veškerou moc. I jiným mužům z doby Starého i Nového zákona dal Bůh část své 

síly-avšak žádný jiný člověk nebyl nikdy vhodný k tomu, aby měl takovou moc, jakou Bůh dal 

Ježíši. 

 

Učedníkům byl slíben Duch svatý. 

 

Dříve než od nich odešel, Ježíš slíbil svým dvanácti učedníkům, že i jim bude dán Duch svatý.  

 

V Janovi, kap. 14, verše 25 -26 říká:  

 

„Toto vám pravím, dokud jsem s vámi. Ale Přímluvce, Duch svatý, (síla Boží) kterého pošle 

Otec ve jménu mém, ten vás naučí všemu a připomene vám všechno, co jsem vám řekl.“ 

 

Zde Ježíš mluví o Duchu svatém, jako by to byla osoba: a někteří lidé si opravdu myslí, je to 

osoba, že je to Bůh. Avšak z Bible jsme jasně viděli, že Duch svatý jest síla Boži, takže víme, 

že tato myšlenka nemůže být pravdivá. Proč tedy Ježíš zde mluví o Duchu svatém, jako by to 

byla osoba? 

 

Přečtěte si verš 14, Žalmu 65, který říká: 

 

„Louky se oděly stády, doliny se halí obilím, zvučí hlaholem a zpěvem.“ 

 

Když tohle čtete, dává nám to pěkný obraz zralého obilí stojícího vysoko v údolí, avšak 

nepředstavujeme si, že doliny zvučí hlaholem a zpěvem - je to jenom způsob žalmisty, jak 

popisuje obraz. 

 

Zrovna tak, když Ježíš mluví o Duchu svatém jako o bytosti, která dělá to či ono, jen nám 

ukazuje, jak reálná věc tento Duch, anebo tato Boží síla je. Jak veliká je to síla! 

 

Naplnění Duchem svatým. 

 

Víme již, že Ježíš před svým odchodem do nebe, slíbil učedníkům zvláštní sílu, moc. Řekl jim, 

aby zůstali v Jeruzalémě a: 

 

„..... čekejte, až se splní Otcovo zaslíbení“ (Skutky kap. 1,verš 4). A slíbil jim: 
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„..... budete pokřtěni Duchem svatým, až uplyne těchto několik dní“ (verš 5). 

 

Ve Skutcích kap. 2 čteme, jak čekající učedníci byli naplněni Božím duchem. Čtěte verše 1-3. 

Duch přišel s hukotem, 

 

„.......jako když se žene prudký vítr.“ 

 

třesouc domem, ve kterém byli všichni shromážděni. Jazyky plamene se ukázaly nad každým z 

nich a to byl znak toho, že jim byl dán duch Boží. Od té chvíle byli schopni činit mnohé 

zázraky, jak jim Pán Ježíš slíbil. 

 

Duch přichází i k nám. 

 

Viděli jsme, že ti, kdo napsali Bibli, byli vedeni Bohem k tomu, aby psali Boží Slova. Bible 

byla tedy napsána pomocí Boží síly, silou Ducha svatého. Pán Ježíš jednou řekl: 

 

„Slova, která jsem k vám mluvil, jsou duch a jsou život“ (Jan, kap. 6, verš 63). Bible je 

zázrak! 

 

Když čteme Slovo Boží, my vlastně též, v jiném smyslu přijímáme ducha Božího. Slovo Boží 

může způsobit nádhernou změnu v našich životech, pomáhá nám růst, dospět a líbit se Bohu. 

Slovo Boží posvěcuje (Jan 17, verš 17). 

 

Čteme tedy, Slovo Boží pilně s modlitbou na rtech a zapamatujme si slova: 

 

„...jako novorozené děti mějte touhu jen po nefalšovaném duchovním mléku, abyste jím 

rostli ke spasení“ (1 List Petrův kap. 2, verš 2). 

 

Co jsme se naučili o Duchu svatém? 

 

1) Duch svatý je síla Boží. Slovo „svatý“ znamená vyhrazený nebo oddělený pro zvláštní 

účely. 

2) Bible byla napsaná pomocí Ducha svatého. 

3) Ježíš byl počat pomocí Ducha svatého. 

4) Všichni Boží proroci, dostali jistou míru Božího ducha, ale Ježíšovi byla dána plně. „Bez 

míry“. 

5) Po Ježíšově nanebevstoupení, byl Duch svatý, dán jeho učedníkům.
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Christadelphian biblický korespondenční kurs – Číslo 17 

 

DARY DUCHA SVATÉHO. 

 

Týdenní čtení -   2 Mojžíšova, kapitoly 7-14: 

Malachiáš, kapitoly 1-2. 

 

Čtení pro studium lekce -  List Efezským, kapitola 4 

1 List Korinským, kapitola 14. 

 

Ježíš slíbil svým učedníkům, že dostanou Ducha svatého. Řekl jim: 

 

„Ty, kdo uvěří, budou provázet tato znamení: Ve jménu mém budou vyhánět démony a mluvit 

novými jazyky: budou brát hady do ruky, a vypijí-li něco smrtícího, nic se jim nestane: na 

choré budou vzkládat ruce a uzdraví je.“ (Marek kap, 16 verš 17 -18). 

 

Proč byly učedníkům dány tyto sliby? 

 

Důkaz, že poselství apoštolů bylo poselství Boží. 

 

Ježíš byl ukřižován a Bůh ho vzkřísil z mrtvých. Odešel do nebes, a ponechal zde svou malou 

skupinku učedníků, kterým řekl: 

 

„Jděte do celého světa a kažte evangelium všemu stvoření“ (Marek kap. 16, verš 15). 

 

To byl veliký úkol. Naslouchali by jim lidé? Jisté by neuvěřili příběhu o muži, navráceného k 

životu po třech dnech smrti! 

 

A proto byla dána učedníkům síla, dělat zázraky jako znamení toho, že jejich poselství je od 

Boha. Čteme, jak v den letnic kázali Slovo Boží Židům v cizích jazycích, které se nikdy neučili 

a nemohli by takto mluvit, kdyby neměli sílu Boží, neboli Ducha svatého. Toto mluvem v 

různých jazycích, se nazývá dar „mluvit ve vytržení.“ 

 

Není divu, že lidé byli ohromeni, a není divu, že jim naslouchali. 

 

Dary ducha pomáhaly vést mladou církev. 

 

Jako výsledek kázání v den letnic se 3000 mužů a žen přidalo k učedníkům a stali se věřícími 

(Skutky kap. 2 verš 41). A tak měla mladá církev dobrý začátek. 

 

Ale představte si těžkosti, které tu byly. Tak veliká rodina věřících potřebovala někoho, kdo by 

jí vedl a učil a poradil jim v rozhodnutích, které museli dělat. Nemohli se poučit z Nového 

Zákona, protože nebyl ještě napsán. 

 

Proto byly dary ducha seslány - nejenom, aby přesvědčily nezasvěcence o pravdivosti poselství 

apoštolů, ale také, aby pomohly a učily první následovníky Kristova učení a usnadnily jim 

začátky jejich církevního života. 
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Jaké byly tyto dary? 

 

V 1 Listu Korinským kap. 12, verš 18, apoštol Pavel ukazuje, že různí členové církve dostali 

různé dary, proto, aby každý člen mohl pracovat pro dobro ostatních. Pak ve verších 28-29 

udává seznam darů: 

 

„A v církvi ustanovil Bůh jedny za apoštoly, druhé za proroky, třetí za učitele: potom 

jsou mocné činy, pak dary uzdravování, služba potřebným, řízení církve, řeč ve 

vytržení.“ 

 

První tři dary - byly ty nejdůležitější - byly dány pro výuku prvních následovníků učení 

Kristova. 

 

Tyto dary Ducha zanikly. 

 

Již jsme se dozvěděli, že v době prvních věřících učení Kristova, nebyl ještě napsán Nový 

Zákon, a naznačili jsme, že je to jeden z důvodů, proč byly tyto duchovní dary tak nutné. Dnes 

čteme o životě Ježíše Krista a můžeme číst Listy apoštolů. Ale oni neměli žádný písemný 

záznam o slovech která řekl Pán Ježíš a proto apoštolové, proroci a učitelé se svými dary ducha 

Božího byli nezbytnou pomocí mladé církvi. 

 

Po sepsání Nového Zákona, už nebylo potřeba této zvláštní Boží pomoci. Všechno, co dnes 

věřící potřebují znát, (aby mohli žít jak Bůh žádá a následovat Krista) pro ně zapsáno v Starém 

a Novém Zákoně. Proto dary ducha Božího, zanikly. 

 

Apoštol Pavel psal o tom, že se to stane. V 1 Korintským kap. 13, verš 8 čteme: 

 

„Láska nikdy nezanikne. Proroctví - to pomine (nebo skončí): Jazyky - ty ustanou: poznám - 

to bude překonáno.“ 
 

Je zřejmé, že dary nebyly odebrány najednou, v určitou chvíli kdy byl dopsán Nový Zákon: ale 

jak šel čas, pokud apoštolové, kteří mohli tyto dary předat dalším, nezemřeli, a potom, tyto 

dary nemohli být předány, dalším následovníkům. 

 

Má dnes někdo tyto dary? 

 

Někteří lidé tvrdí, že mají dary Ducha svatého a ponejvíc tvrdí, že jsou schopni mluvit ve 

vytržení a léčit nemocné. Jak můžeme prověřit ty, kteří tvrdí, že dělají zázraky duchem Božím? 

 

Prvně si připomeneme, že apoštol Pavel řekl v 1. Listu Korintským, kapitola 13, že přijde 

čas, kdy „dary“ pominou. O kterém čase Pavel hovoří? Jestli tato doba nepřišla, po 

dokončení Nového Zákona, kdy tedy přijde? 

 

Zajisté né příchodem Království, které očekáváme, protože potom nastane doba, kdy: „vyleji 

svého ducha na každé tělo“ (Joel 3:1), dary budou působivější než „v době apoštolské“. (Dary 

ducha svatého jsou ve skutečnosti nazvány v Bibli, „moc budoucího věku“ - a první učedníci 

měli „první plody“ těchto darů Ducha svatého, Židům, kap. 6, verš 5). 

 

Za druhé si všimněte, že dary Ducha svatého byly dány, aby pomohly pravé církvi. Pravá 

církev věří a káže Slovo Boží. Mnozí z těch, kdo tvrdí, že mají dnes moc Ducha svatého - a 
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téměř všechny dary - učí věci, které nejsou v Bibli. Káží věci, které se ve Slově Božím 

nevyskytují. Musíme proto tato tvrzení odmítnout. 

 

Za třetí musíme přiznat, že mnohé z tzv. zázraků na nás nezapůsobili. (Jaký obrovský rozdíl, 

když léčil Pan Ježíš a apoštolové!) Mnohé „léčby“ se brzy ukáží jako neúčinné a další se 

mohou vědecky vysvětlit. Dobrý hypnotik, může dosáhnout stejných výsledků. 

 

Ti, kdo věří všemu, co je napsáno v Bibli, nebudou tvrdit, že mají dary Ducha, protože ví, že 

tyto dary pominuly po napsání Knih Nového Zákona. 

 

Konečně ještě jedna připomínka: 

 

Když čteme Bibli, přijímáme ve skutečnosti, v jiném, reálnějším smyslu, dar ducha Božího. 

Chceme-li být zachráněni, ukažme, že oceňujeme tento nádherný Boží dar tím, že ho čteme 

pozorně a co nejčastěji. 

 

Souhrn. 

 

1) Dary Ducha svatého, tyto nadlidské síly, byly dány prvním následovníkům učení Krista ke 

splnění určitých úkolů. 

2) Byly to dary pro tyto účely:  

A) jako znamení pro nevěřící, 

B) jako pomoc pro budování první církve. 

3) Byly dány jenom do té doby, pokud se nenapíše Nový Zákon. Po této době zanikly. 

4) Od té doby, nikdo z lidí, nebyl schopen, dělat zázraky z moci Božího ducha Svatého. 

5) Ti, kdo dnes tvrdí, že dělají zázraky, mohou silou svého působení na mysl člověka, tak jako 

hypnotizéři, provádět léčení. (Případ, kdy myšlenky mají vliv na zdraví těla). Avšak nejde 

o sílu a dar Ducha svatého.
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Christadelphian biblický korespondenční kurs – Číslo 18 

 

KŘÍŽ  

 

Týdenní čtení -   2 Mojžíšova, kapitoly 15 -20: 

Malachiáš, kapitoly 3 - 4. 

 

Čtení pro studium lekce -  Žalm 22 

Izajáš, kapitola 53. 

 

Proroctví o utrpení Pána Ježíše Krista. 

 

O utrpení Pána Ježíše čteme v evangeliích. Avšak úplnější obrázek získáme, přečteme-li si také 

některé z proroctví Starého zákona. 

 

Obraťte na Žalm 22. Tento Žalm nám pomůže porozumět jak se Ježíš cítil při ukřižování: 

 

„Já však jsem červ a ne člověk, potupa lidství, povrhel lidu. Všem kdo mně vidí Jsem 

jenom pro smích, šklebí se na mně, potřásají hlavou: Svěř to Hospodinu! Ať mu dá 

vyváznout, ať ho vysvobodí, když si ho oblíbil!“ (verše 7-9). 

 

Nejenom bolest, ale i hanba ukřižování na něj těžce doléhala. Čtěte tento Žalm velmi pomalu a 

pozorně. Snad víc, než kterákoliv jiná slova v Bibli tyto verše nám mohou pomoci ocenit, co 

pro nás Ježíš vytrpěl. Podívejme se opět na verše 16-17:  

 

„Jako střep vyschla má síla, jazyk mi přisedl k patru. Vrháš mě do prachu smrti! Smečka psů 

mě kruhem svírá, zlovolná tlupa mě obkličuje: sápou se jako lev, probodli mé ruce a nohy.“ 

 

Proč musel Ježíš tolik trpět? 

 

Když myslíme na o ukřižovaného Ježíše a uvědomíme si, že nikdy nehřešil, ale vždy dělal to, 

co se líbilo Bohu, ptáme se sami sebe: „Proč se to muselo stát?“ 

 

Jedna věc je jistá: byla to jediná cesta, kterou mohli být lidé spaseni. 

 

Ježíš se třikrát před ukřižováním modlil ke Svému Otci: 

 

„Otče, chceš-li odejmi ode mne tento kalich, (a rozhodně dodal) ale né má, nýbrž Tvá vůle se 

staň.“ (Lukáš, kap. 22, verš 42). 

 

Můžeme si být jisti, že kdyby to bylo možné, Bůh by Svého Syna ušetřil těch muk. Ale byla to 

jediná cesta. 

 

Boj s hříchem. 

 

Ale přesto se znovu ptáme, proč zrovna utrpení a potupa kříže? Jedna z odpovědí je tato, že 

díváme-li se na ukřižovaného Ježíše, vidíme, čeho je vlastně hodna lidská přirozenost. 

 

Pokusíme se to vysvětlit. Ježíš byl lidskou bytostí právě tak jako my, a právě tak jako my byl 

soustavně pokoušen, aby chyboval slovem i činem (Jakub 3:2). 
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Čteme, že: 

 

„...vždyť na sobě zakusil všechna pokušení jako my, a nedopustil se hříchu.“ (Židům kap. 

4, verš 15). 

 

Byl pokoušen jako my jsme, avšak na rozdíl od nás se nikdy pokušení nepoddal. Neřídil se 

svou vůlí. Nesoustřeďoval se na sebe, nýbrž vždy dělal jen to, co od něho žádal Bůh. 

 

A přece měl tělo lidské jako my - tělo, které ho mohlo přivést ke hříchu, kdyby proti němu stále 

nebojoval. 

 

Odsouzením Adama ke smrti Bůh ukázal, že: 

 

„Mzdou hříchu je smrt...“ (List Římanům, kapitola 6, verš 23). 

 

A tím, že Ježíš byl ukřižován, toto dítě Adama bez hříchu, Bůh nám ukázal, že lidská 

přirozenost i ve svém nejlepším je hodna toliko hanby a smrti. 

 

Ale Ježíš je bev chyb. Nikdy nezhřešil v myšlenkách, či ve skutcích. Proto Ho Bůh mohl 

vzkřísit k životu, spravedlivě, bez porušení zákona, který říká, že mzdou hříchu je smrt. A 

proto dal Bůh Ježíši novou přirozenost. Pán Ježíš už nikdy nebude pokoušen tělem ke hříchu, a 

nikdy nezemře (Římanům 6:9-10). 

 

Poučení z kříže. 

 

Skrze smrt Ježíše na dřevě nám Bůh ukázal, jak špatní jsme ve své lidské podstatě. A tohle 

musíme vědět předtím, než vůbec můžeme začít žít život, který Boha potěší. 

 

Ale jsou zde i jiné působivé lekce. Děláme dobře, uvažujeme-li o skutečnosti, že Pán Ježíš byl 

Bohu přijatelnou obětí. Byl jako beránek, bez poskvrny a Bůh byl ochoten přijmout tuto 

dokonalou obět jako obětování pro ty, kteří věří, že Ježíš je „beránek Boží, který snímá hříchy 

světa“ (Jan, kap. 1, verš 29). 

 

Další důležitá lekce je tato: 

 

Kristovo utrpení ukazuje míru lásky, do které Bůh zašel k vůli nám. Pavel to zachycuje takto: 

 

„Bůh neušetřil Svého vlastního Syna, ale za nás za všechny jej vydal: jak by nám spolu s ním 

nedaroval všecko?“ (List Římanům, kap. 8 verš 32). Kříž je naše cesta životem, a jak Pavel říká 

v 1 Korintským, kap. 1, verš 18: 

 

„Slovo o kříži je bláznovstvím těm, kdo jsou na cestě k záhubě: nám, kteří jdeme ke 

spáse, je mocí Boží.“ 

 

Nová cesta životem. 

 

Jsme děti Adamovi a stejně jako on dáváme přednost svým vlastním cestám před cestami 

Božími. 
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Avšak Ježíš, když se obětoval, aby na sebe vzal hříchy mnohých (ne všech), umožnil i nám se 

stát Božími dětmi. 

 

Ježíš řekl: 

 

„Kdo chce jít za mnou, zapři sám sebe, nes každého dne svůj kříž a následuj mne“ (Lukáš 

kap. 9, verš 23). 

 

Musíme být ukřižováni s Ježíšem. 

 

Musíme ukřižovat naše hříšné sklony. Místo chození po vlastních cestách, musíme kráčet s 

Kristem v novém životě, kde dáváme přednost cestě Boží před naší vlastní. Apoštol Pavel nám 

říká: 

 

„Ti, kteří náležejí Kristu Ježíši, ukřižovali sami sebe i se svými vášněmi a sklony. Jsme-li 

živi Božím duchem, dejme se Duchem také řídit“ (Galatským kap.5 verše 24-25). 

 

Souhrn 

 

1) Bezbožní muži usmrtili Ježíše, pomalým mučením, nazvaným „ukřižování“. Byl přibit na 

dřevo a ponechán zemřít. 

2) Bůh dopustil, aby se to stalo, protože to byla jediná cesta, jak nás zachránit z našich hříchů. 

3) Byla to jediná cesta, jak nás přinutit, abychom pochopili, jak jsme špatní a že zasluhujeme 

smrt. 

4) Bible nám říká, abychom byli „ukřižování s Ježíšem“. To znamená, že naše hříšné sklony 

musí být odstraněny. „Zemřeme pro hřích“. 

5) Ukřižování Ježíšovo nás též učí, že tak jak Ježíš vždy poslouchal Boha, i my se vždy 

musíme snažit poslouchat, ať to bolí jakkoliv.
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Christadelphian biblický korespondenční kurs  

 

OTÁZKY LISTU ČÍSLO 6. 

 

Tyto otázky jsou k lekci číslo 16, 17 a 18. 

 

Otázky k Lekci číslo 16. 

 

1) Napiš verš, který říká, že Bible byla napsána pomocí Božího Ducha (Boží síly). 

  

 

 

 

2) Kdy apoštolové byli naplněni Duchem svatým? Jak tato Boží síla přišla? Co bylo viditelné, 

v té chvíli, kdy Duch Boží naplnil apoštoly? 

  

 

 

 

3) Je dnes možné, v určité míře, dostat Ducha svatého? 

 

 

 

 

 

Otázky k Lekci číslo 17. 

 

1) Proč dary Ducha svatého byli dány prvním následovníkům učení Pána Ježíše? 

  

 

 

 

2) Které dary Ducha svatého byli nejdůležitější? 

  

 

 

 

3) Myslíš, že dnes někdo má dary Ducha svatého? Může léčit, mluvit ve vytržení mysli?  
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Otázky k Lekci číslo 18. 

 

1) Napiš v čem byl Pán Ježíš jako my. A v čem se odlišoval? 

  

 

 

 

2) Co nás ukřižováni Ježíše učí o lidské přirozenosti? Co si všichni zasloužíme? 

  

 

 

 

3) Jak můžeme my být „ukřižováni spolu s Kristem“? 
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Christadelphian biblický korespondenční kurs – Číslo 19 

 

BIBLICKÝ ĎÁBEL 

 

Týdenní čtení -   Exodus, kapitoly 21-26: 

Přísloví, kapitola 3. 

 

Čtení pro studium lekce -  List Židům, kapitola 2. 

 

Já to neudělal! 

 

Dítě si hrálo a nechalo na podlaze ležet spoustu roztrhaného papíru. Když to uviděla jeho 

maminka, vypadala rozlobeně. „Kdo to udělal?“ Zeptala se. Malý chlapec pohotově 

odpověděl: „tatínek“. 

 

My všichni jsme trochu jako to malé dítě. Nechceme si jednoduše přiznat, že jsme udělali něco 

špatného. Rádi viníme někoho jiného. Ale apoštol Jakub nám říká: 

 

„Každý kdo je v pokušení, je sváděn a váben svou vlastní žádostivostí“ (Jakub, kap. l,verš 

14). 

 

A jsme-li upřímní, musíme si připustit, že to jsou špatné myšlenky v naší mysli, které nás nutí 

dělat a říkat špatné věci. Nemůžeme vinu za naše hříchy svádět na někoho jiného. 

 

Kdo, je tedy ďábel? 

 

Bible skutečně mluví o ďáblu. Jestliže není nadpřirozenou bytostí svádějící lidi činit zlo, 

musíme si položit otázku: „Kdo je to?“ 

 

Podívejme se, najdeme-li odpověď v Bibli. Nejdříve si otevřeme l. List Janův, kapitola 3, verš 

8: 

 

„Proto se zjevil Syn Boží, aby zmařil činy ďáblovy.“ Tento verš nám říká, proč byl Ježíš 

poslán. Stejná myšlenka je i v Listu Židům, kde čteme:  

 

„Protože sourozence spojuje krev a tělo, i on se stal jedním z nich, aby svou smrtí zbavil moci 

toho, kdo smrtí vládne, totiž ďábla.“ (Židům kap. 2, verš 14). 

 

Tento druhý úryvek nám říká, že Ježíš zbavil moci ďábla a vysvětluje, jak to učinil! Svou 

smrtí! Přišel jako slabá lidská bytost a zemřel, aby svou smrtí zničil ďáblovu moc. Jak zvláštní! 

 

Kdyby byl ďábel velmi silnou a zákeřnou obludou, nebylo by to možné. 

 

Uvažujte pozorně, kdo má moc nás usmrtit? Hřích? Co je mzdou hříchu? Smrt! (Římanům kap. 

6, verš 23, kap. 8 verš 3; Jakub kap. 1, verš 14). Ano, biblický ďábel - ďábel, kterého Ježíš 

opravdu zničil smrtí, byl hřích. 

 

Čteme to v Listu Židům, kapitola 9, verš 26: 

 

„On se však zjevil jen jednou na konci věků, aby svou obětí sňal hřích.“ 
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V předešlé lekci (Kříž) jsme zdůraznili, že Ježíš byl stejné přirozenosti jako my (Židům 4, verš 

15: Židům kap. 2 verš 17). Měl smrtelné tělo jako my. Se sklonem ke hříchu. A Ježíš bojoval 

proti hříchu celý svůj život. A nakonec svou smrtí zničil možnost hříchu pro sebe, tím, že zničil 

lidskou přirozenost, která ke hříchu sváděla. Pán Ježíš překonal hřích a zvítězil nad lidskou 

přirozeností, rozumíme ďábla, jako zděděná moc smrti, která je nad lidmi od Adama skrze 

hřích. Kristus který měl stejnou přirozenost jako my, zničil sílu smrti (dědičný hřích) tím, že 

zemřel a byl vzkříšen. 

 

A díky tomu, že nezhřešil, Bůh ho vzkřísil třetího dne z mrtvých a dal mu nepomíjitelné tělo, 

osvobozené od všeho hříchu, tělo nesmrtelné. 

 

Ďábel a hřích. 

 

Je zde jedna velice jednoduchá cesta, jak ukázat, že slovo ďábel (diabolos) a hřích jsou to samé. 

Vše, co Bible říká o ďáblovi, říká i o hříchu. 

 

Ďábel je nepřítel Boha - hřích také. 

 

Ďábel je svůdce člověka - hřích také. 

 

Ďábel je zákeřný - hřích také. 

 

Ďábel přináší smrt (Židům kap. 2,verš 14) - hřích také. 

 

Ďábel byl zničen Kristovou smrtí - hřích také. 

 

Z těchto srovnávání v Bibli vidíme, že ďábel a hřích musí být to samé. 

 

Co slovo „ďábel“ skutečně znamená? 

 

Slovo „ďábel“ je z řeckého slova diabolos a to znamená „přestupník“. Slovo ve skutečnosti 

znamená, člověka, který překračuje Boží zákony a je: 

 

„pomlouvačný“, nebo „zrádný žalobce – lhář“ Můžeme též říci, že je to v Bibli slovo pro hřích 

v různých formách (Jan kap. 6, verš 70). V 1 Listu Timoteovi, kap. 3, verš 11 čteme: 

 

„Právě tak ženy v této službě mají být čestné, ne pomlouvačné.“ 

 

Zde (slovo diabolos v původním řeckém jazyku) přeložené „pomlouvačné“ je to samé slovo, 

které je přeloženo jako ďábel na jiných místech Nového zákona. 

 

Slovo „satan“ se též používá - obvykle v Novém Zákoně. „Satan“ (je hebrejské slovo) které 

značí odpůrce - někdo, kdo je v opozici. Proto, když Petr zkouší odvrátit Ježíše od cesty, kterou 

mu stanovil Bůh, tedy od cesty kříže, stává se Petr odpůrcem a Ježíš mu říká: 

 

„Jdi mi z cesty, Satane!“ (Matouš, kap. 16, verš 23). Zde vidíme, že co je proti Bohu se dá 

nazvat „Satanem“. Proto, když Pavlovi bránili v cestě, podívat se na Tesalonické, napsal jim:  

 

„Satan nám v tom vždy zabránil“ (1 Tesalonickým, kap. 2,verš 18). 
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Je ještě jedna kapitola, tentokrát ve Starém Zákoně, na kterou se musíme podívat, protože si 

někteří lidé myslí, že Satan je anděl spadlý z nebe. Čteme v Izajášovi, kapitola 14, verš 12:  

 

„Jak jsi spadl z nebe, třpitivá hvězdo, jitřenky synu!“ V Kralické Bibli čteme: 

 

„Jakž to, že jsi spadl s nebe, o luciféře v jitře vycházející?“ 

 

Ale přečteme-li si celou kapitolu, zjistíme, že Lucifer je král babylonský a prorok mu 

předpovídá jeho pád. V 15 verši Izajáš mluví o smrti tohoto krále a v 16 verši pokračuje slovy:  

 

„To je ten MUŽ, který zneklidňoval zemi...“. 

 

Vyhnání démonů. 

 

Pisatelé Nového Zákona užívají často výrazu „On vyháněl démony“, (Matouš 12 kap.,verš 

27) když mluví o zázračných uzdraveních, která Ježíš učinil. Jak tomu rozumíme? 

 

V době Ježíše, se běžně myslelo, že jisté nemoci a též neduhy jako jsou hluchota a slepota, byly 

zapříčeněny zlými duchy, kteří se člověka zmocnily. Když se člověk uzdravil, bylo přirozené 

říkat, že „z něho vyšel zlý duch – démon“ a tak při psaní evangelia pisatelé jednoduše užívali 

pouze těchto frází, v těch dobách úplně běžných. A nepředstavujeme si, že když tímto 

způsobem psali, skutečně i věřili, že zlí duchové v člověku přebývali. 

 

Jediný a velký stvořitel. 

 

Víra v existenci zlé bytosti, která je velikým soupeřem Boha, není nová. V době proroka 

Izajáše, věřili Peršané ve dvě velké moci odpovídající Bohu a Ďáblu. O první moci se 

předpokládalo, že je stvořitelem světla a dobra. Druhá moc, moc temnot a všeho zlého. 

 

Bůh neponechal toto bez povšimnutí a poslal svého proroka Izajáše s poselstvím o této 

nesprávné víře. Můžeme si o tom přečíst v Izajáši, kap. 45,verš 5-7: 

 

„Já jsem Hospodin a jiného už není, mimo mne žádného Boha není. Přepásal jsem tě, ač jsi mě 

neznal, aby poznali od slunce východu až na západ, že kromě mne nic není. Já jsem Hospodin 

a jiného už není. Já vytvářím světlo a tvořím tmu, působím pokoj a tvořím zlo, Já Hospodin 

konám všechny tyto věci.“ 

 

(Slovo „zlo“ se zde nesmí zaměnit s hříchem. Znamená „potíže“, které Bůh přivádí na 

hříšníky.) 

 

Tyto verše nám jasně ukazují, že existuje pouze jedna jediná veliká moc, síla ve vesmíru, 

spravující všechny věci - jeden velký stvořitel, Pán Bůh všemohoucí. Neexistuje žádná jiná 

moc, síla nebo bytost, která by se vyrovnala Jeho síle a moci. Neexistuje žádný mocný zákeřný 

netvor zvaný ďábel, který se odvažuje Bohu odporovat. 

 

Na závěr: 

 

Můžete se zeptat, proč Bible tak často mluví o ďáblu místo aby používala slovo hřích, a proč 

mluví o ďáblu jako kdyby to byl mocný a zákeřný tvor. Je to proto, abychom pochopili, jak 
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mocný a zákeřný je hřích. Toto vše se musíme naučit dříve, než plně oceníme, jak mnoho 

potřebujeme k tomu, abychom byli zachráněni z našich hříchů. 

 

Co jsme se naučili. 

 

1) Ďábel není nadpřirozená osoba, neb zlý duch. 

2) „Ďábel“ i „satan“ jsou jenom biblická jména pro to, co se vyskytuje v „lidske povaze“. 

3) Odtud pochází veškeré pokušení - z lidské přirozenosti. 

4) Ti, kteří podlehli pokušení a chovají se bezbožně, jsou také často nazývaní „satan.“  
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Christadelphian biblický korespondenční kurs – Číslo 20 

 

KŘEST 

 

Týdenní čtení -   Exodus, kapitoly 27-32: 

Matouš, kapitoly 5-7. 

 

Čtení pro studium lekce -  Skutky apoštolů, kapitola 8: 

List Římanům, kapitola 6. 

 

Nový začátek 

 

Pozorovali jste někdy malé dítě, když otočí na novou stránku ve svém sešitě? Nová stránka 

vypadá tak čistě a neponičeně, že dítě si dává při psaní mimořádný pozor, aby ji nezamazalo. 

Začíná na novém! 

 

Začneme-li chápat, jak mnoho Ježíš pro nás udělal, chceme též „otočit na novou stránku“ a 

začít nový začátek, stejně jako to dítě. A budeme toužit ho následovat. 

 

Boží cesta 

 

V Matoušovi, kapitola 28, verš 19, čteme o tom, co Ježíš řekl svým učedníkům před odchodem 

do nebe: 

 

„Jděte ke všem národům a získávejte mi učedníky, křtěte je ve jménu Otce i Syna i Ducha 

svatého a učte je, aby zachovávali všecko, co jsem vám přikázal.“ 

 

Přečtěte si pozorně tyto verše. Všimněte si, že když získali učedníky, po vyučení je křtili. Křest 

je Boží cesta, kterou nám Bůh přikazuje pro nový start v našem životě. 

 

Poslechneme-li toto přikázání, Bůh nám odpustí naše minulé hříchy. I sám Ježíš i když byl bez 

hříchu, podrobuje se Božímu rozkazu, aby nám byl příkladem. Přečteme si pozorně, jak přišel 

Ježíš k Jordánu a tam Ho Jan Křtitel pokřtil. Všimli jste si, že když Jan řekl, že není hoden 

Ježíše pokřtít (poněvadž věděl, že je to Syn Boží), dostalo se mu odpovědi: 

 

„Připusť to nyní: neboť tak je třeba, abychom naplnili všechno, co Bůh žádá“ (Mat. 

3:15). 
 

Pán Ježíš nemluvil jen o sobě, ale o nás všech, aby nám ukázal, že i my musíme být pokřtěni. 

To je nezbytné pro spasení. 

 

Pohřbeni ve vodě. 

 

Křest znamená úplné ponoření pod vodu. To proto, že jsme-li ponořeni pod vodu, zemřeme 

našemu starému životu (je to naše rozhodnutí), a když se z vody vynoříme, jsme připraveni 

začít nový život. Toto je způsob, jak umíráme s Kristem, a poté s Ním zase vstáváme. Toto nám 

říká Pavel v Listu Římanům kapitola 6, verše 3-4: 
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„Nevíte snad, že všichni, kteří jsme pokřtěni v Krista Ježíše, byli jsme pokřtěni v jeho smrt? 

Byli jsme. tedy křtem spolu s ním pohřbem ve smrt - abychom - jako Kristus byl vzkříšen z 

mrtvých slavnou mocí svého Otce - i my vstoupili na cestu nového života.“ 

 

Křtění a křest. 

 

Jistě víte o zvyklosti - křtění, kropení „křest“ dětí. Tento obřad probíhá tak, že se dítě pokropí 

vodou. Avšak toto není pravý křest. Pamatujete si, že Ježíš řekl: 

 

„Kdo uvěří a příjme křest bude spasen“ (Marek kap. 16 verš 16). 
 

Nejdříve musíme slyšet, rozumět a uvěřit evangeliu, a to dítě nemůže, to nedokáže. A 

samozřejmě, pokropení vodou není to stejné, jako ponoření těla do vody, nemůže nám 

připomínat obrazným způsobem smrt a zmrtvýchstání Pána Ježíše. 

 

Muž, který věřil a byl pokřtěn. 

 

Když budete číst Skutky apoštolů, kap. 8, všimněte si dobře, co dvořan, sluha královny Etiopie, 

řekl: 

 

„Zde je voda. Co brání, abych byl pokřtěn?“ (verš 36). Byla tam jedna podmínka. Filip mu řekl: 

 

„Jestliže věříš celým svým srdcem, nic tomu nebrání“ (verš 37). Ano, poněvadž etiopský 

dvořan věřil co mu Filip zvěstoval, poněvadž pochopil tu dobrou zprávu o království Božím a 

Jménu Pána Ježíše Krista, mohl být pokřtěn. 

 

Také si všimněte, že „Filip i dvořan sestoupili do vody“ (verš 38). Bylo to nutné proto, aby 

splnili co Bůh žádá - křest ponořením, Filip dvořana pokřtil tím, že ho zcela ponořil pod vodu. 

 

Velké rozhodnutí. 

 

Je zde ještě jeden velice důležitý verš o křtu: 

 

„Ale když uvěřili Filipově zvěsti o Božím království a o Ježíše Kristu, dávali se pokřtít muži i 

ženy“ (Skutky kap. 8 verš 12). 

 

Dovídáme se z ní, že lidé by neměli pospíchat ke křtu dříve, než jsou připraveni. Muži a ženy v 

Samárii byli křtěni jenom „když uvěřili všemu o Božím království a o Ježíši Kristu.“ 

Rozhodnutí být pokřtěn je nejdůležitějším rozhodnutím v životě. Není to lehké rozhodnutí. 

Nedá se učinit jen tak. Před křtem je nevyhnutelné pochopit a věřit pravdivému učení Bible. 

 

Po křtu je nutné bojovat proti pokušení a snažit se vždy poslouchat Boží přikázání, bez těchto 

věd - zaprvé víry v pravé učení Bible, a poté poslušnosti k Bohu - je křest bezcenný. 

 

Boží děti. 

 

Jsme děti Adamovy. Ale když jsme pokřtěni, jsme vzati do velké boží rodiny a stáváme se 

Božími dětmi. Každý muž i žena je dítě Adama, a Bible o nich mluví jako by byli „v 

Adamovi“. 
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Když jsme pokřtěni, „oblékli jsme Krista“ a říká se o nás, že jsme „v Kristu“. Pavel v listu 

Galatským kap. 3 verš 26-27 říká: 

 

„Vy všichni jste přece skrze víru syny Božími v Kristu Ježíši. Neboť vy všichni, kteří jste byli 

pokřtěni v Krista, také jste Krista oblékli.“ 

 

Máme novou naději na život, protože v 1 Korintským kap. 15 verš 22 čteme: 

 

„Jako v Adamovi všichni umírají, tak v Kristu všichni dojdou života.“ 

 

Kristus, náš Přímluvce. 

 

Křtem jdeme do nového života. Ale hřešíme dál. Co se stane, jestliže i po křtu hřešíme? 

 

Protože jsme „v Kristu“, máme přístup k Bohu skrze Pána Ježíše. Máme Ježíše Krista za 

našeho přímluvce, naše modlitby jdou skrze něho a On za nás prosí u Otce. Jestliže, skutečně 

litujeme, že jsme zhřešili, můžeme si být jisti, že ho Bůh vyslyší a odpustí nám naše hříchy 

kvůli Němu. Apoštol Jan píše: 

 

„Avšak zhřeší-li kdo, máme u Otce přímluvce, Ježíše Krista spravedlivého“ (1 List Janův 

2:1).  

 

Souhrn 

 

1) Bůh nám přikázal, abychom byli pokřtěni. 

2) Křest je úplné ponoření do vody. 

3) Protože napřed musíme uvěřit a potom být pokřtěni - křest je pro dospělé, ne pro 

nemluvňata. 

4) Obrazně řečeno, umíráme s Kristem a vstáváme s Ním, když vystupujeme z vody. 

Vstáváme k novému životu. 

5) Když jsme pokřtěni, stáváme se Božími dětmi a Bible o nás říká, že jsme „v Kristu“.
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Christadelphian biblický korespondenční kurs – Číslo 21 

 

NĚKTERÉ PRAKTICKÉ PROBLÉMY. 

 

Týdenní čtení -   Exodus kapitoly 37,38,39 a 40; 

Zjevení kapitola 20. 

 

Čtení pro studium -   List Římanům 12 a 13. 

 

Ježíš řekl svým následovníkům: „Milujete-li mne, budete zachovávat má přikázání“ (Jan kap 

14 verš 15). Pamatujete si, jak dal Bůh skrze Mojžíše Židům zákon, který nazýváme „Mojžíšův 

zákon“? V tomto zákoně byla určitá pravidla, která říkala lidem, co smí a co nesmí dělat: a tato 

pravidla je měla vést v každodenním životě. 

 

Tento zákon nemohl přinést lidem život, protože ho nebyli schopni dodržovat. Proto jim dal 

Bůh lepší cestu. Poslal svého syna, Ježíše Krista, aby nám ukázal, jak žít. Ježíš nedal svým 

následovníkům list pravidel, který by říkal, jak se mají chovat v každé životní situaci. 

 

Řekl jim, že nejdůležitější věcí je milovat Boha a prokazovat si navzájem lásku. 

 

Ale jak Ježíš, tak a apoštolové ukázali konečná pravidla, co se nesmí, kterými se musíme řídit a 

rozumět jim. 

 

Musíme poslouchat naše vladaře. 

 

V Listu Římanům, kapitola 13, čteme ve verši 1: 

 

„Každý ať se podřizuje vládní moci.“ 

 

Ať je náš vládce kdokoliv, svou pozici má jen díky tomu, že mu ji Bůh povolil (1 Petrův 

2:13-15). Je to pravda a platí to i o našich nadřízených v práci. Proto se musíme podřizovat těm, 

kdo mají nad námi autoritu, dokonce i když jsou nelaskaví a nerozumní. Petr nám říká: 

 

„Služebníci, podřizujte se ve vší bázni pánům, nejen dobrým a mírným, ale i tvrdým“ (1 List 

Petrův 2:18). 

 

Neplatí to jedině v případě, kdy nám vůdce říká, abychom neposlouchali Boha. Jednou, když 

Petrovi a Janovi Židé zakázali učit o Ježíši a jeho vzkříšení, odpověděli: 

 

„Posuďte sami, zda je před Bohem správné, abychom poslouchali vás, a ne Jeho. Neboť o tom, 

co jsme viděli a slyšeli, nemůžeme mlčet“ (Skutky 4:19-20). 

 

Ježíš sám se modlil za ty, jež Ho odsoudili k smrti. Budeme-li si pamatovat Jeho příklad, bude 

pro nás snažší oplácet zlé dobrým. Potrestání bezbožných musíme nechat Bohu. Apoštol Pavel 

říká: 

 

„Nechtějte sami odplácet, milovaní, ale nechte místo pro Boží soud, neboť je psáno: ‚Mně patří 

pomsta, já odplatím, praví Pán‘“ (Římanům 12:19). 
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Učedník nebojuje. 

 

Musíme se podrobit našim vládcům ve všem - kromě případů, kdy řády odporují Božímu 

zákonu. 

 

Například ve většině zemí jsou dnes zákony, které nutí mladé muže sloužit nějaký čas v 

armádě, námořnictvu či vojenském letectvu. Ale Bůh řekl, že Jeho děti nesmí bojovat. Ježíš 

řekl: 

 

„...všichni, kdo se chápou meče, mečem zajdou“ (Matouš 26:52). 

 

Pán Ježíš učil své učedníky, aby se modlili za své nepřátele, a tak jim ukázali lásku, lhostejno 

tomu, jak byli provokováni: 

 

„Já však vám pravím, abyste se zlým nejednali jako on s vámi: ale kdo tě uhodí do pravé tváře, 

nastav mu i druhou“ (Matouš 5:39). 

 

I když to může způsobit potíže, a dokonce i vězení, následovníci Krista musí vždy odmítnout 

bojovat nebo vstoupit do armády. Ne proto, že všechny války jsou špatné, když Bůh nařídí 

mužům bojovat, pak je správné tak učinit. Avšak jeho nařízení pro nás v tomto věku je, 

abychom „se zlým“ nejednali jako on s námi „neodporovat zlu“: neboť víme, že přijde den, kdy 

Bůh sám vykoná soud nad bezbožnými. 

 

Volby 

 

Stejně jako Boží děti ve všech dobách, dnešní následovníci Pána Ježíše Krista jsou: 

 

„...na zemi jen cizinci a přistěhovalci“ (Židům 11:13) 

 

Čekají na příchod Pána, na příchod Božího Království: modlíce se, aby dostali místo v tomto 

Království. Ví, že všechny dnešní vlády s příchodem tohoto království pominou. Nepletou se 

do politiky. Nehlasují protože jejich představy života jsou takové, že by je žádný politik 

nemohl přijat a vykonávat, nemohl by být jejich „představitel“. Kdyby volili, tedy jen Pána 

Ježíše Krista. 

 

„My však máme občanství v nebesích, odkud očekáváme i Spasitele, Pána Ježíše Krista“ 

(Filipským 3:20). 
 

Manželství - partnerství v Kristu. 

 

Na světě jsou dvě skupiny lidí - ti „v Adamu“ a ti „v Kristu“. 

 

Rozdíl mezi nimi je nesmírný. Ti v Adamu jsou sobečtí a požitkářští, ti v Kristu jsou služebníci 

Boží. 

 

Přirozeně, ti v Kristu jsou jednotní v myšlení a pomáhají si, aby věrně sloužili Bohu. Nebudou 

se míchat s lidmi světa, protože jejich zájmy jsou úplně jiné. 
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Svou odlišnost od světa ukáží i v jejich postoji k manželství. Vyberou si partnera pro 

manželství z Boží rodiny, a ne ze světa. Apoštol Pavel zdůrazňuje důležitost tohoto oddělení ve 

2 Listu Korintským kap.6 verše 14-15: 
 

„Nedejte se zapřáhnout do cizího jha spolu s nevěřícími! Co má společného spravedlnost s 

nepravostí? A jaké spolužití světla s temnotou? Jaký souzvuk Krista s Beliálem? Jaký podíl 

věřícího s nevěřícím? Jaké spojení chrámu Božího s modlami? My jsme přece chrám Boha 

živého. Jak řekl Bůh: ‚Budu přebývat a procházet se mezi nimi, budu jejich Bohem a oni budou 

mým lidem.‘“ 

 

Nikdy nemůžeme být opravdu šťastni, když porušíme zákony Boží a zkušenost prokázala, že je 

to tragická chyba, vzít si nevěřícího. 

 

Bůh nenávidí rozvod. 

 

Manželství je spojení na celý život. Když Bůh stvořil Evu jako „pomoc“ pro Adama, byla 

ustanovena zásada: 

 

„Proto opustí muž svého otce i matku a přilne ke své ženě a stanou se jedním tělem“ (1 Mojž. 

2:24). 

 

Pán Ježíš potvrdil, že manželství je na celý život, když řekl: 

 

„A proto co Bůh spojil, člověk nerozlučuj!“ (Matouš 19:6). 

 

Tedy Pán Ježíš zakazuje rozvod. Dokonce i když manželství neklape, následovník Krista je 

povinen prokázat lasku a trpělivost. V Malachijášovi, kap.2, verš 16 čteme: 

 

„Každý ať nenávidí rozvod, praví Hospodin, Bůh Izraele.“ 

 

Zapamatujte si, že nikdy nemůžeme být opravdu šťastni, jestliže překračujeme Boží zákony. 

 

Ale... 

 

Mluvili jsme o tom, jak je důležité vzít si pouze věřícího. Ale někdy se stane, že muž nebo 

žena, která uvěří v evangelium Boží a stane se učedníkem, už je ženatý, nebo vdaná. V tomto 

případě věřící patrner nemá opustit toho druhého. A samozřejmě je těžké zabránit tomu 

nevěřícímu, aby odešel, chce-li odejít, ale od věřícího se očekává, aby ukázal svou víru tím, že 

bude plnit svou úlohu věrné, snažit se „učinit manželství úspěšným.“ Mnoho lidí bylo 

přivedeno ke Kristu právě příkladem jejich věřících partnerů - tak, jak to Pavel navrhuje v 1 

Korintským 7:16; 
 

„Víš snad, ženo, zda se ti podaří přivést muže ke spáse? Víš snad, muži, zda se ti podaří přivést 

ženu ke spáse?“ 

 

Slovo o polygamii. 

 

V některých zemích může mít muž více žen součastně. Stejně jako manželství s nevěřícím a 

rozvod je i toto velká chyba. Vede to k neštěstí, povzbuzuje nevěrnost: a ruší to velký 

křesťanský ideál jednoho muže a jedné ženy, spojených láskou: 
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„Proto muž přilne ke své ženě a stanou se jedním tělem“ (1 Mojž. 2:24). 

 

Všichni v Kristu - jedno tělo. 

 

Věřící jsou spojeni v jedno tělo, s Kristem jako hlavní, je jejich povinností dbát, aby pravda 

ukázaná - zjevená z Bible, byla držena čistá, a nikdo k nic nepřidal a nebo neubral. Je též jejich 

povinností usilovat o dodržovaní přikázání Pána Ježíše Krista. 

 

Když jeden z členů úmyslně poruší tato přikázání, pak ostatní musí udělat všechno pro to, aby 

mu pomohli vidět jeho chybu a vrátit ho na správnou cestu. Trvá-li stále na svém a koná zlo, 

pak není jiná možnost, než se od něho oddělit. 

 

Společenství v Kristu. 

 

Kristovi učedníci jsou roztroušeni po celém světě, ale všichni slouží jednomu Pánu a sdílejí 

stejnou naději. 

 

Jsou spojeni dohromady pouty lásky a kamarádství. Spojeni v díle zvěstovaní evangelia - 

Dobré zprávy. 

 

Tak nám káže Pavel: 

 

„Všechno dělejte bez reptání a bez pochybování, abyste byli bezúhonní a ryzí, Boží děti bez 

poskvrny uprostřed pokolení pokřiveného a zvráceného. V něm sviťte jako hvězdy, které 

osvěcují svět, držte se slova života, abych se vámi mohl pochlubit v den Kristův, že jsem 

nadarmo neběžel, ani se nadarmo nenamáhal“ (List Filipským 2:14-16). 

 

 

Shrnutí. 

  

1) Musíme poslouchat naše vládce, ne však v případě, kdy nám přikazují neposlouchat Boha. 

2) Nesmíme se účastnit aktivně v politice nebo (ještě hůře) ve válce. 

3) Muž musí mít jen jednu ženu, a musí s ní zůstat celý život. 

4) Je tragickou chybou vzít si nevěřícího.
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Christadelphian biblický korespondenční kurs  

 

OTÁZKY LISTU ČÍSLO 7. 

 

Tyto otázky jsou k lekci 19, 20 a 21. 

 

Otázky k lekci číslo 19 

 

1) Bible nám říká, že Ježíš se zjevil aby, zmařil činy ďáblovy (1 List Janův 3:8). V Listu 

Židům, kap. 2 verš 14 čteme, „že svou smrtí Ježíš zbavil moci ďábla.“ Jak tomu rozumíte? 

  

 

 

 

2) Co způsobuje, že hřešíme? 

  

 

 

 

3) Co slovo „Satan“ znamená? 

 

 

 

 

 

Otázky k lekci číslo 20 

 

1) Vypište verš, který ukazuje, že musíme být pokřtěni. 

  

 

 

 

2) Jak je křest odlišný od kropení? (Postříkání vodou). 

  

 

 

 

3) Jak dává křest nový začátek našemu životu? 
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Otázky k lekci číslo 21 

  

1) Vypište verš, který ukazuje, že musíme poslouchat naše vládce, nebo komu jsme podřízeni. 

  

 

 

 

2) Za jakých okolností by byl následovník Krista donucen porušit zákony jeho země? 

  

 

 

 

3) Proč myslíš, že by byla chyba pro učedníka (následovníka) Kristova, kdyby si vzal někoho, 

kdo není učedník Pána Ježíše.
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Christadelphian biblický korespondenční kurs – Číslo 22 

 

PUTOVÁNÍ V NOVÉM ŽIVOTĚ. 

 

Týdenní čtení –  Žalm 119; 

List Filemonovi. 

 

Čtení pro studium lekce -  Židům kap. 12. 

 

Když jsme pokřtěni, narodíme se znovu. Nikodémovi, který přišel v noci k Ježíši, Ježíš řekl:  

 

„Nenarodí-li se kdo znovu, nemůže spatřit Boží království“ (Jan 3:3). 

 

Ježíš pokračuje vysvětlováním, že nemluví o přirozeném narození, ale o narození pomocí 

Ducha Božího. V Janovi, kap. 3 verš 6 říká: 

 

„Co se narodilo z těla, je tělo, co se narodilo z Ducha, je Duch.“ 

 

Když se narodí dítě, začíná nový život. A když jsme pokřtěni, začínáme nový život „v Kristu“. 

Apoštol Pavel říká v 2 Listu Korintským, kap. 5 verš 17: 

 

„...kdo je v Kristu, je nové stvoření.“ 
 

Máme-li růst v Kristu, musíme se stále snažit plnit co jsme si předevzali. Jestliže tak nečiníme, 

ten „starý člověk“, kterého jsme se při křtu zřekli, zničí v nás to dobré předsevzetí. 

 

Pomoc na naší cestě. 

 

Kdybychom bojovali sami, nikdy bychom „nevyrostli“ v Kristu. Ale Bůh nám dává vše, co pro 

svůj duchovní růst potřebujeme. 

 

Dal nám velké privilegium, přicházet k němu v modlitbě skrze Pána Ježíše Krista. Všechny 

naše potíže, radosti i smutky můžeme vložit na Něho, můžeme za Ním přijít kdykoliv, prosit o 

pomoc a Otec nebeský nás vyslyší a pomůže nám kvůli Ježíši. 

 

Dal nám Své Slovo, Bibli. Nemůžeme mít lepšího průvodce na naší cestě, Bible nás naučí dívat 

se na svět z jiného úhlu. Poučí nás o Božích cestách, pomůže nám, abychom mohli činit to, co 

od nás požaduje Otec a to je. abychom rostli v „nového člověka“ v Kristu. V 2 Timoteovi, 

kap.3 verše 16-17 čteme, že: 

 

„Veškeré Písmo...je dobré k učení, k usvědčování, k nápravě, k výchově ve spravedlivost, aby 

Boží člověk byl náležitě připraven ke každému dobrému činu.“ 
 

Bůh nám dal schopnost přemýšlet o jeho slově a Jeho cestách. V Knize Přísloví, kap. 23, verš 

26 čteme: 

 

„Můj synu, dej mi své srdce, ať si tvé oči oblíbí mé cesty.“ 

 

Necháme-li své myšlenky prodlévat stále více v Božích věcech, postupně se staneme lepšími.  
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Víra a činy. 

 

Čtení, modlitba a meditace nám pomohou, abychom dělali dobro. Jednou se někdo zeptal 

Ježíše: 

 

„...které přikázání je v zákoně největší?“ (Matouš 22:36). Ježíšovu odpověď čteme ve verších 

37-39. 

 

„Miluj Hospodina, Boha svého, celým srdcem, celou svou duší a celou svou myslí. To je 

největší a první přikázání. Druhé je mu podobné. Miluj svého bližního jako sám sebe.“ 
 

Není lehké tato přikázání plnit. Celým svým srdcem, duší a myslí můžeme milovat Boha jen 

tehdy, budeme-li si stále uvědomovat, jak velmi nás Bůh miloval a kolik pro nás udělal. 

 

Učinil pro nás veliké věci. Jak můžeme splatit tento velký dluh, který u Něho máme? 

Nemůžeme pro Něho udělat nic! 

 

Ale jaké bylo druhé přikázání, které nám Ježíš dal? 

 

„Miluj svého bližního jako sám sebe.“ Zde je něco, co můžeme udělat! Můžeme pomoci jiným 

lidem, prokázat jim pozornost a lásku, jako Bůh prokázal nám. 

 

To největší, co můžeme pro druhé udělat, je předat jim Tu dobrou zprávu o Božím království, v 

které jsme začali věřit. Tak jako nás Bůh pozval, abychom se drželi Jeho cest a těšili se z naděje 

v Jeho Království, tak i my můžeme pozvat druhé, aby s námi sdíleli radost, kterou jsme 

nalezli. 

 

Ježíš jednou řekl: 

 

„Jak byste chtěli, aby lidé jednali s vámi, tak vy ve všem jednejte s nimi“ (Matouš 7:12). 

 

Bůh přijme činy lásky, které prokazujeme ostatním, jako bychom je prokazovali Jemu. Tak zde 

existuje něco, co můžeme dělat, abychom prokázali ocenění Jeho lásky k nám. 

 

Učedník a svět. 

 

Dnes je na světě spousta věcí, které nejsou zbožné. Existuje například mnoho knih, novin, 

obrazů, které rychle obracejí naši mysl na věci, které jsou zlé a nečisté: někdy tyto věci působí 

na nás až příliž. Ale - jakkoliv silně na nás působí - musíme se od nich odvrátit: jestli to 

neuděláme, odvedou nás od Boha. 

 

Neúčast v bezbožných radovánkách světa bude znamenat ztrátu některých našich přátel - 

protože nepochopí, proč odmítáme dělat věci, které nás kdysi těšily. 

 

Ale najdeme si mnoho nových přátel: pro které - jak pro nás - oddělení od světa bude znamenat 

vzájemné sjednocení. Budeme Božími dětmi, bratři a sestry v Kristu. 
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Připomínka na smrt Ježíše. 

 

Křest nám dává nový začátek. Křestem jsme vyrazili na rovnou a úzkou cestu, která vede do 

Božího království. Avšak jsme příliš lidští a brzy zapomeneme mnoho z toho, co pro nás Ježíš 

udělal, když zemřel ukřižováním. 

 

Ježíš věděl, jak lehce jeho učedníci zapomenou: a proto jim řekl, aby si Ho něčím připomínali. 

Otočte si na Lukášovo evangelium, kap. 22 verše 14-20. Je to příběh, kterému se obyčejně 

říká „Poslední večeře“, protože to bylo poslední jídlo, které Ježíš jedl s učedníky před svou 

smrtí. Podívejte se, jak chléb a víno měly učedníkům připomenout, že za ně Ježíš dal život. 

Řekl jim: 

 

„...To čiňte na mou památku.“ 
 

Nyní si přečtěte 2 Korintským kap. 11 verše 23-28. První křesťané se setkávali první den 

každého týdne, aby si připomněli Ježíše tak, jak jim přikázal. 

 

Praví učedníci Pána Ježíše se budou scházet, tak jak to dělali první následovníci Krista - (a 

nejvhodějším dnem je obvykle neděle), aby lámali chleba a pili víno na připomínku toho, jak 

bylo Ježíšovo tělo probodeno a Jeho krev za ně prolita. 

 

A jak rosteme v Kristu, vzpomínka na Pána Ježíše se stane důležitější a uvědomíme si, že On je 

stále s námi. 

 

Musíte se rozhodnout. 

 

Až dočtete tyto listy, budete jako jedni z těch, kdo stojí u ukazatele směru. Víte, že jedna cesta 

vede k smrti. Druhá je cesta života. Po cestě života jdou ti, kdo uvěřili Slovu Božímu, podrobili 

se Božímu přání a byli pokřtěni v Krista. Ježíš sám je s nimi na této cestě. Je jejich přímluvce a 

ochránce. Přidáte se k ním také? Uvěříte slavnému poselství Slova Božího? Necháte se pokřtít 

v Kristu? Toužíte mít Naději? Pamatujte si, co Ježíš řekl: 

 

„Kdo uvěří a přijme křest, bude spasen“ (Marek 16:16). 

 

Shrnutí 
 

1) Každý den se musíme modlit a číst Bibli. 

2) Po křtu se musíme snažit setkávat se se spoluvěřícími každý týden k lámání chleba a pití 

vína na památku Pána Ježíše (samozřejmě to vždy není možné, protože tam, kde žijeme, 

nemusí být lidé se stejnou vírou). 

3) Musíme se pokusit vzdát se všech věcí, které nás vedou ke hříchu. 

4) Musíme se snažit činit dobro ostatním lidem.

http://www.cbm.org.uk/cbm.htm
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Christadelphian biblický korespondenční kurs  

 

ZÁVĚREČNÉ OTÁZKY. 

 

Otázky k lekci 22. 

 

1) Která jsou dvě největší přikázání Boží? 

  

 

 

 

2) Vyjmenujte, čím by se učedník neměl ve volném čase zabývat! 

  

 

 

 

3) Vyjmenujte některé z věd, které by měl Ježíšův učedník dělat ve volném čase. 

 

 

 

 

 

 

Všeobecné otázky. 

 

1) Myslíte, že vám tento kurs pomohl přiblížit Bibli? 

  

 

 

 

2) Chcete se nás něco zeptat? 

  

 

 

 

3) Chtěli byste se setkat s Christadelphian? Kdyby to bylo možné, chtěli byste se osobně 

zúčastnit setkání? 

http://www.cbm.org.uk/cbm.htm
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